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Želita uredništvo in uprava vsem svojim naročnikom, bralcem 
in prijateljem! 

Visoko odlikovanje za 
pihalni orkester Ljutomer 

Predsedinik republike Josip 
BroB Tito' j e odlikoval pihalni 
orkester D P D Svobode Ljuto
mer ob njegovi uspešni 45-let-
nici, 7. redom dela. Včeraj z v e 
čer je na proslavi v Domu kul
ture Ljutomer »Podjetja česti-
t^ajo« to visoko odlikovanje iz
ročil pihalnemu orkestru pred
sednik občinske skupščine L j u 
tomer I v o Sumaik. Za uspehe 
pihainega orkestra je vsekakor 
najzaslužnejši sedanji vodja in 
dirigent ansambla A\'gust L O -
P A R N I K , ki j e vsa leta po v o j 
ni z velikim idealizmom in 
vneto klesal podobo pihalnemu 
orkestru- Njegova zasluga, v e 
lika zasluga je, da j e še da'nes 
ljutomerski pihalmi orkester 
med najboljšimi tovrstnimi 
amaterskimi ansambli v S love
niji. 

K iskrenim čestitkam ljuto
merskih cbčanov pihalnemu or
kestru se pridružuje tudi naš 
list z željo, da bi sedanje pri-
mainje in us*pehi bili vedno pri-
s\>fcni v pomembni kulturno-
prosvetni dejavnosti tega ljuto
merskega ansambla. -p 
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ODPRTA SAMOPOSTREŽNA TRGOVINA - ŽIVILA 

Samopostrežba I Z B I R A pred otvoritvijo (Foto: S. Kosi ) 

V sredo. 27. decenilira jc trgovsko podjetje I Z B I R A iz 
Ptuja sJavilo nov uspeli svojega dela. Odprlo je sodobno samo
postrežno trgovino Z i V I L A na Ljutomerski cesti. 

kfi ob ofcvorit^'1 sc je ztora-kv 
veliko ljudi, ki so si prišli og le 
dat trgovino, v kateri bodo od
slej kupovaiii. 

V začetku slo^snos^i je Bru
no V A L E N T I N , direktor trgo\--
fkega podjetja Izbira, ix>zdr;vvil, 
družbenopclitične dela\xe, pred- ' 
sitavnike podjetij, dobaviteljev 
in os'tale goste. 

V uvodnem govoru je orisal 
razvoj i-X)djetjr] od ustanovitve 
pa do danes. Poudaril je teža
ve, ki so jih marali premago
vati in uspehe, ki so sledili 
vestnemu delu pri reorganiza
ciji trgovine v občini. 

Na kraju se je zahvalil pod
jetjem, ki so gradila ali poma
gala pri gradnji nove &amoi-x>-
s:trežbe: Soku iz M ost ar ja, G P 
Drajvi i-/. Ptuja in montažnemu 
podjetju Elektrokovinar iz Ptu
ja. 

Slovenska Bistrica 
Odborniki niso gla
sovali za priključi
tev zdravstvenega 
doma zdravstvene
mu domu Maribor 
\ a seji skupščine občine Slo

venska Bistrica dne 2G. decem
bra 1967 so obravnavali pripoji
tev zdravstvenega doma Sloven
ska Bistrica k zdravstvenemu 
domu Maribor. Odborniki ob
činske skupščine bi naj dali tudi 
soglasje za pripojitev lekarne 
Slovenska Bistrica k lekarni 
Maribor. 

Zdravstveni dom in lekarna v 
Slovenski Bistrici sla na svojih 
reCerendumih glasovala za pri
pojitev k ustreznima zavodoma 
^ Mariboru, kljub temu da še 
nista takrat imela sheme, kak
šna bo reorganizacija oziroma 
integracija zdravstvene službe. 

Ker pa še do danes nista do
bila sheme bodoče or};anizacij-
ske službe, je skupščina občine 
Slovenska Bistrica sklenila, da 
r.A sedaj ne bo dala soglasja za 
pripojitev zdravstvenega doma 
in lekarne k ustreznima služba
ma v Mariboru. 

Odborniki so sklenili, da bodo 
zagotovili sredstva 90.j starih di
narjev po osebi za borce, za ka
tere bodo v ."Mariboru ustanovili 
»oseben dispanzer, ki ho nudil 
•svoje storitve samo borcem in 
bo vodil tudi zdravstveno kon
trolo nad borci na ohmoriu ma
riborskega rcpionalnega centra. 

Zadnja letošnja 
seja S O Ptuj 

|e bila v četriek, 28. decembra 1967 
v zadnjem času so opaža vso 

večja Sil-Ltivnbst odbornikov, ki 
pošiljajo pismena \T>ražanja 
skui^ščini občine Ptuj, ki na 
nje na sejah obširno odgovar
ja. Vprašanja in odgovore je že 
m še bo objavljal T E D N I K v 
posebni rubriki »Vprašanja in 
odgovori odbornikom«. Pisme
na vprašanja o krajevnih pro
blemih je tokrat poslal odbor-
nilk občinskega zbara Ludvik 
M E D V E D iz Sestrž in zahteva 
pojaisnila, kako bo občinska 
sikupščina sodelovala pri njiho
vem reševanju. 

Dnevni red seje je bil nada
lje naslednji: 

Sklepanje o predlogu odloka 
o določitvi komunalnih dejav
nosti posebnega družbenega 
pomena v občini Ptuj, o ure
ditvi javnega mesitmega prome
ta v občini Ptuj, o določitvi 
manjših potokov in jarkov v 
občini. Sklepali ?o tudi o pred
logu odloka o odstotku sred
stev, ki jih izloča.jo delovne or
ganizacije in druge družbene 
pravne osebe ter državni orga
ni v občini Ptuj vi sklada skup
ne porabe subvencioniranje 

stanarin v letu 1968. SlileiDanje 
o predlogu odloka o opros^titvah 
in olajšavah za zdravstvene 
storitve v občini Ptuj., o usta
novitvi občinskega štaba za 
varstvo pred naravnimi in dru
gimi hudimi ne-strečami občine 
Ptuj. o določitvi krajevnih 
skupnosti in delovnih organiza
cij v občini, ki moi-ajo ustano
viti organe za vajr&tvo pred na
ravnimi in drugimi hudimi ne-
.srečami. 

Med drugim je bilo na dnev
nem redu seje sl-depanje o so
glasju k priipojitvi zdravjstvenih 
zavodov: lekarne iz Ormoža 1-; 
lekarni iz Ptuja in o pripojitvi 
zdravs^tvenega doma Ormož in 
Kidričevo, zdravstvene postaje 
Majšperk ter obratne ambulan
te T A P iz Ptuja k zdi'avs»lve-
nemu dmnu Ptuj. 

Sklepali so tudi o soglas.iu k 
pripojitvi vr tcev Kidr ičevo in 
Majšpei-k k varstveni ustanovi 
Ptuj. 

Določili so tudi ceno vode. 

O razpra\i s »e je skupščinf 

bomo poročali v prihodnji šte

vilki Tednika. 

TE DNI 
PO SVETU 

Pogalanfai 
Makar ios -

KuQuk? 
Prvič, odkar se je pred štirimi 

leti začela ciprska kriza, omenjajo 
nikoli j ski listi in tukajšnji poli-
liični opazovalci možnost, da bi 
phšlo do neposrednih pogovorov 
med ciprsko in turško vlado in 
med predsednikom Makariom in 
podpredsfjdnikom Fazilom Ku^u-
kom. \ 

Tisk poudarja, da bi v OZN po
zdravili srečanje med Makariom 
in Kugukom, saj ta dva nista 
imela vse od začetka krize nobe
nega stika. To, da je prispel v Ni-
kozijo ameriški veleposlanii v 
l^irčiji in da pričakujejo obisk 
generalnega direktorja turškega 
zunanjega ministra Kuneralpa, 
pa bržkone potrjuje domnevo o 
morebitnih pogovorih, na katerih 

naj bi naSll rešitev za ciprski pro
blem. 

Nikozijski uradni krogi trdijo, 
da ni resnična vest, ki jo je obja
vil tednik Sinagermos o tem, da 
namerava predsednik Makario« 
odstopiti. Pravijo, da je ta govori
ca popolnoma izmišljena. 

Ciprski tedni;<; Sinagerniios, ki je 
znan po svoji naklonjenosti gene
ralu Grivasu, je v ponedeljek ob
javil novico, da utegne Makario« 
v avgustu odstopiti. 

Generalni sekretar turškega zu
nanjega ministrstva Kuneralp je 
pred odhodom na Ciper izjavil, da 
se bo pogovarjal s podpredsedni
kom Kucukom in drugimi vodite
lji turške skupnosti na Cipru in 
da jim DO sporočil stališče turške 
vlade. Pristavil pa je, da pogovo
ri s ciprskim predsednikom Ma
kariom ne pridejo v poiistev. 

Avstra lska 
ekspedici ja 
ie «Johnsonu 
spodletela 

Ce je moč verjeti reakciji mos
kovskih političnih dejavnikov, po
tovanje ameri.šikega predsednika 
Johnsona in njegova zadnja izja
va v Vietnamu o položaju v ju
govzhodni Aziji ni prinesla novih 
pomirljivih črk. 

Oceno Johnsonove ekspedicije 
v Avstralijo in njegovo potovanje 
okoli sveta je objavil nekronani 
kralj sovjetskih komentatorjev, 
Jurij Zukov v dana.šnji Pravdi, ki 
je mnenja, da sestanek v Avstra
liji ni uspel. Potovanje je sprem
ljala simfonija novih »mirovnih« 
predlogov, ki pa na Moskvo, vsaj 
kot je razvidno iz razmišljanj ko
mentatorjev, niso naredili poseb
nega vtisa in ki v nastali položaj 

ne vnašajo nič novega. Tudi 2:u-
kov meni. da se za miroljubnimi 
frazami skriva nekaj povsem dioi-
gega in poudarja, da na pot miru 
ni težko stopiti. Treba je samo 
ukazati Westmorelandu, naj pre
neha bombai*dirati DR Vietnam. 
Johnson tega ni ukrenil in Žukov 
sklepa, da je namen njegovega 
potovanja dvojen: s fi-azami pri
kriti namen širjenja vojne, pred
vsem na ozemlje Laosa in Kam-
bodže. po drugi plati pa s holly-
woodskimi »mizanscenami*. nare
diti vtis na Rmer i ške državljane, 
ki bodo morali drugo leto spet 
na volitve. 

V jugovzhodni Aziji torej nič 
povsem rovega. M. S. 

KAKO UVESTI SAMOPRISPEVEK? 
Na zadnji seji skupščine ob 

čine Ptuj je dobil odbornili Ivan 
Žampa naslednji odgovor na 
vprašanje: Ali je mogoče v ob
činskem merilu uvesti samopri
spevek od osebnih dohodkov 
vseh občanov, ne glcdc. na de
javnost, v sklad za asfaltiranje 
cest? 

Uvedbo krajevnega samopri
spevka podrobneje ureja repub
liški zakon o prispevkih in dav 
kih občanov. P o tem zakonu 
uvaja krajevni samoprispevek 
praviloma svet krajevne skup
nosti s sklepom, če je za to 
predhodno glasovala večina vseh 
vpisanih vol ivcev s tistega ob 
močja, za katerega se naj bi 
krajevni samoprispevek uveda.1 
T o glasovanje so lahko izvrši 
na zboru vol ivcev ali po refe
rendumu (ljudskem glasovanju). 
K e r na zbor vo l ivcev navadno 
ne pride večina vseh vpisanih 
volivcev', bo potrebno v prihod
nje za uvedbo krajevnega samo
prispevka razpisati referendum. 

Po zadnji spremembi tega za
kona pa lahko uvede krajevni 
samoprispevek tudi občinska 
;*kupščina za območje vse obči
ne ali za območje več krajevnih 
skupnosti, kadar so potrebe za 
to nastale na šjr.^em področju 
in ne samo v posamezni krajev

ni skiipnosti. Taki prin^eri s « 
pojavljajo predvsem v zvezi z 
gradnjo šol, vodovodov, cest 
itd. Toda tudi v tem prisneru 
lahko uvede občinska skupščina 
krajevni samoprispevek samo, 
če se je predhodno zanj izjaivila 
na zborih vol ivcev ali referen
dumu večina vol ivcev območja, 
za katero so krajevni samo
prispevek uvaja. 

Po navedenem zakonu se kra
jevni samoprispevek laliko uve
de v več oblikah: v delovni 
sili, materialu, prevozu in dru
gih storitvah ter v "gotovini, kar 
j e odvisno od namena, za kate-
j'ega se uvede. 

Po zastavljenem vprašanju bi 
lahko uvedli krajevni samopri
spevek v občinskem merilu za 
asfaltiranje cest in bi lahko 
določili prispevek od osebnih 
dohodkov vseh občanov, seveda 
ob prej navedenih pogojih. V 
tem primeru bi nastopila kot in
vestitor del občina. K e r pa gre 
pri tem za asfaltiranje cest 
skozi določene predele, je naj
bolj pravilno, da nastopajo kot 
investitorji uvajalci krajevnega 
samoprispevka, to je tiste kra
jevne skupnosti, ki so za to po 
sebej zainteresirane. V tem pri
meru je prej pričakovati, da se 

SKUPŠČINA OBČINE 
OBČINSKA KONFERENCA ZKS 
OBČINSKA KONFERENCA SZDL 
OBČINSKI SINDIKALNI SVET 
OBČINSKI KOMITE ZMS 
OBČINSKI ODBOR ZVEZE 
ZDRUŽENJ BORCEV NOV 

OBČINE 
PTUJ 
žel i jo vse niobcanom v no^e nil%S. letu mnogo 
>reče in ob i lo uspehov na vseh p o d r o č j i h ! 



Medabčinsko 
sodelovanje 

Demo-
kraiiena 
oblika 

povezovanja 
občin 

Ce bi v naši politični praksi 
oddelili stalno aktualne teme, 
ne bi mogli zanemariti medob
činskega sodelovanja. Razgovo
ri o sodelovanju občin so oži\jili 
in postali pomembnejši po uki
nitvi okrajev, ki so bili, poleg 
tega kar so pomenili pozit ivne
ga, zavora pri odstranjevanju 
nepotrebnih meja. 

Gotovo je tuidi, da so ukrepi 
gospodarsike in družbene refor
me okrepili vse oblike medob-
čin.sikega sodelovanja, ker je re
forma prisilila poleg drugega 
vse udeležence v splošni potroš
nji k racionalnosti in varčeva
nju, k zmanjšanju administra
tivnih in režijskih strošikov in 
navaja vse partnerje k integri
ranju in povezovanju. Splošna 
ocena je tudi, da pomeni dolo
čanje teritorialnih okvirov za 
sodelovanje občin z zakonom ali 
na kakršenkoli podoben način 
oviro pri stvarnem in dejan
skem medobčinskem sodelova
nju. 

Občine iz sosednih 
repul)!ik 

v dosedanjih razgovorih je 
posebno prisotno vprašanje so
delovanja na obmejnih območ
jih republik. Najpogostejše pri
pombe gredo na račun razlik 
med republiškimi predpisi, za
radi katerih so prebivalci ob
mejnih predelov v neenako
pravnem položaju, kar v znatni 
meri otežkoča kakršnokoli so
delovanje. Opozarjajo tudi na 
to, da republi.ške meje tu in 
tam umetno delijo geografsko, 
gospodarsko, kulturno ali etnič
no enotna območja. 

Iz dosedanje prakse — prime
rov je kar precej — je očitno, 
da ima medobčinsko sodelova
nje kot oblika integracije naše 
družbe za svojo osnovo prosto
voljnost in enakopravnost part
nerjev. Sicer pa v bistvu med
občinsko sodelovanje ni drugo 
kot samoiniciativno gibanje ob
čin in vseh dejavnikov v njih. 

Vsak pritisk je šlcodfpv 
Ponekod ocenjujejo medobčin

sko sodelovanje kot institucio-
naliziranje odnosa med občina
mi, ki se zreducira na ustanovi
tev stalnih medobčinskih teles, 
ki prevzamejo značaj skupnih 
političnih organov. Po predsta
vah nekaterih pa se zrcali med
občinsko sodelovanje v sodelo
vanju in sporazumevanju orga
nov in forumov občin. 

Čeprav .ni mogoče zanikati 
potrebe po tem, je nujno izha
jati s stališča, da je medobčin
sko sodelovanje družbenoeko
nomski odnos zainteresiranih 
občin in posameznih dejavni
kov v njih. Ni treba, da bi ta 
odnos bil izražen samo institu
cionalno, ker naj v bistvu za
gotovi svobodno pretakanje mi 
sli, dobrin in izkušenj med ljud
mi, delovnimi skupnostmi in 
družbenopolitičnimi skupnostmi. 

Praksa je tudi pokazala, da je 
škodljiv vsak pritisk, ne glede 
na to, od koga izhaja in na ka
kšen način prihaja dn izraza. 
Naslašanje prostovoljnosti je 
posebno politično pomembno, 
ker se s tem pledira za pričenja-
nje demokratičnega procesa, ki 
naj zamenja vse oblike dirigi
ranega združevanja in povezo
vanja. RD 

B R A L C E M S P O D R O Č J A O B -
C l N O R M O Ž IN L.IUTOMER 

Glede na novoletno številko 
bodo vsi pomembni materiali iz 
navedenih občin objavljeni v 
prihodnji števil*̂ "' To'ir-Jka 

Peter Potočnik _ 

Kakšne so perspektive? 
Ob koncu leta smo zaprosil i predsednike občinskih skupščin Slovenska Bistrica, Ptuj, Ormož 

in Ljutomer, da odgovor i jo za bralce Tednika na nasiednju vprašanja: 

* Kako ocenjujete razvoj občine v preteklem letu in kakšni so izgledi v prihodnjem? 
• Kakšne so po vašem mnenju možnosti sodelovanja med občinami Slovenska Bistrica, Ptuj, 

Ormož, Ljutomer in Lenart? 

• Kakšne so vaše želje občanom in vaše osebne v novem lelu? 

MIRO KOLENKO 
P R E D S E D N I K 

SO S L O V E N S K A B I S T R I C A 

FRANJO REBERNAK 
P R E D S E D N I K 

SO PTUJ 

FRANC HOVAK 
P R E D S E D N I K 

SO O R M O Ž 

IVO ŠUMAK 
P R E D S E D N I K 

SO LJUTOMER 

Z dosežki, ki smo jih v raz
voju naše občine dosegli v pre
teklem letu, smo lahko zado
voljni. Predvsem imam v mislih 
rezultate na področju gospodar
stva. Kl jub temu da v prvih 
devetih mesecih preteklega leta 
beležimo porast fizičnega obse
ga proizvodnje samo za 1,3 "/o 
(predvideni indeks porasta za 
vse leto 1967 je 114,2), kar je si
cer znatno v razkoraku s plan
skimi predvidevanji, ki vsaj po 
mojem mišljenju niso bila od
raz realnih možnosti spričo po
ostrenih pogojev gospodarjenja, 
predstavlja doseženi rezultat 
vrednost predvsem v tem, da 
so se v večini vse. delovne or
ganizacije uspe.šno vključile v 
reformna prizadevanja. Seveda 
ne želim s tem trditi, da so bili 
storjeni vsi napori in izčrpane 
vse možnosti v notranjem kon-
solidiranju kolektivov, teh je 
verjetno še precej ostalo, toda 
hotenja in trud, ki ga posamez
ne delovne organizacije na tej 
poti vlagajo, pričajo o zavzeto
sti in odgovornosti vseh dejav
nikov. Izhajajoč z materialne 
baize, ki jo gospodarstvo na pod
ročju občine ustvarja, pa ven
dar izhaja določena bojazen, da 
vsi, še tako iskreni in skrajni 
napori, ne morejo biti zadostni, 
ker nam ustvarjena sredstva ne 
zadoščajo za saniranje nekate
rih nujnih investicijskih vlaganj 
v osnovna sredstva. Velika iz
rabljenost in zastarelost osnov
nih sredstev predstavlja resno 
oviro za intenzivnejše in uspeš
nejše vključevanje tako na do
mačem kot na zunanjem trgu. 
Draga maloserijska proizvodnja, 
ki je pogojena s takšnimi osnov
nimi sredstvi, seveda stalno te
že prodira enakovredno na trg 
in pomeni še v večji meri manj
šanje sredstev za sklade. Izhod 
iz stanja in s tem v zvezi tudi 
realnejše izglede za naprej v i 
dimo predvsem v združevanju 
razpoložljivih sredstev s čvrsto 
programsko orientacijo naložb v 
posamezne delovne organizacije, 
ki bodo tudi kasneje najhitreje 
skozi sodobnejše gospodarjenje 
sposobna svoja večja ustvarjena 
sredstva oročevati za saniranje 
stanja drugod. Tega se naši ko
lektivi v precejšnji meri že za
vedajo in tovrstni dogovori so 
vsako leto uspešnejši, prav ta
ko pa se s tem v zvezi v znatni 
meri povečuje zavzetost in od
govornost gospodarstva za svoj 
razvoj in stabilizacijo. 

Področje negospodarstva, nje
govega razvoja in potreb se 
alimentira — lahko rečem — 
bolj na koncu statističnih poka-
zovalcev v naši republiki, kar 
ima za posledico še večji obseg 
problemov, kot se kažejo v go 
spodarstvu. Posebej se ta pro
blematika reflektira na področju 
šolstva. Kl jub temu da se sko
raj 5i)°/o razpoložljivih prora
čunskih sredstev izdvaja v te 
namene, to ne zadošča za vsaj 
delno izenačitev pogojev osnov
nega šolanja otrok. 

Še bi lahko našteval težave 
in probleme, ki nastajajo, ven
dar menim, da kljub njihovi 
obilici lahko rečemo, da bomo 
s skupnimi napori vseh naših 
občanov v okviru realnih mož
nosti še vnaprej reševali naše 
skupne potrebe tako na pod
ročju gospodarstva kot negospo
darstva. 

* 
Možnosti sodelovanja med ob

činami, za katere izhaja Tednik, 
so raznolike. Kl jub uspešnemu 
sodelovanju v posameznih pri
merih doslej menim, da še zda
leč nismo izrabili vseh oblik 
sodelovanja, predvsem kar za
deva 0'i^čini Ptuj in Slovenska 
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Leto, ki ga zaključujemo, je 
bilo nedvomno resna preizkuš
nja za vse nas, za delovne or
ganizacije, proizvajalce, pa tu
di potrošnike, preizkušnja v 
tem smislu, ali smo kot samo
upravna družba v praksi spo
sobni modernizirati naše gospo
darstvo in tehnologijo, bolj ren
tabilno poslovati in se prilago
diti zahtevam domačega in 
mednarodnega trga. Se pravi, 
ali smo sposobni in pripravlje
ni razumeti, sprejeti in uresni
čiti osnovne koncepte gospo
darske m družbene reforme. 
Ugotovi tve ob zaključku leta so 
glede tega prav gotovo optimi
stične in kažejo, da so se go
spodarske organizacije, čeprav 
različno, dokaj uspešno skuša
le prilagoditi novi gospodarski 
situaciji in težkim razmeram, 
čutiti j e resno prizadevanje po 
boljšem gospodarjenju in večji 
skrbi za rentabilnejše poslova
nje. 

Podatki o gibanju gospodar
stva v devetih mesecih letošnje
ga leta niso kdove kako razve
seljivi, tembolj so zato razvese
ljive že omenjene pozitivne ten
dence delovnih kolektivov s 
področja gospodarstva, da bi 
se čim uspešneje prilagodili 
težkim razmeram. Težave in 
problemi, ki so spremljali ptuj
sko gospodarstvo v letošnjem 
letu, so najbolj očitni v indu
striji, kmetijstvu in trgovini, 
torej v dejavnostih, ki v naši 
občini ustvarjajo okoli 80 % 
narodnega dohodka. Dokaj so 
očitne zlasti naslednje ugoto
vi tve: povečanje materialnih 
stroškov, delitev narodnega do
hodka med gospodarstvom in 
družbo v škodo prvega, delitve
no razmerje med osebnimi do
hodki in skladi se je letos pre
maknilo v škodo slednjih in po
dobno. V drugih gospodarskih 
panogah je situacija manj za
skrbljujoča. 

V družbenih službah so se 
pokazali prvi znaki poskusa ra
cionalizacije na tem področju 
(integracijski procesi v zdrav
stvu, novi predpisi glede finan
ciranja vzgoje in izobraževanja, 
ukrepi na področju zdravstve
nega varstva in socialnega zava
rovanja i td . ) . T o so zaenkrat le 
skromni začetki, ki bodo imeli 
v perspektivi odločilnejši vpliv 
na smotrnejše urejanje zadev v 
teh službah. 

Položaj naše občine glede 
možnosti financiranja j e zelo 
neugoden. Po proračunskem do
hodku m potrošnji sredstev na 
prebivalca za šolstvo, socialno 
varstvo, kulturo, državno upra
vo itd., j e naša občma med zad
njimi v republiki. 

Da ne g o v o r i m o o pretirano 
visoki stopnji davčne obreme
nitve v kmetijstvu. Razlogi za 
tako stanje so v nerazunmi po
litiki federacije in republike, ki 
sta v bruto proračunskih do
hodkih občine udeleženi skup
no z 67,2 % . Občini ostane to
rej le ena tretjina vseh prora
čunskih sredstev. Posledice ta
ke politike so več kot očitne. 
Glede izgledov za razvoj v pri
hodnjem letu v kratkem na
slednje: potrebna bodo nadalj
nja prizadevanja za ekonomič
no in rentaiiilno poslovanje go
spodarskih organizacij , za učin-' 
kovitejše aktiviranje proizvod- ' 
nih zmoglj ivost i , za konkretncj ' ' 
šo orientacijo polit ike v kme
tijstvu, za racionalizacijo v 
družbenih službah itd. Ob pod
pori republike bo potrebno do
seči vsaj minimalno izboljšanje 
materialne osnove šolstva; smo
trneje koristiti proračunska 
sredstva glede na najnovejše 
napovedi republike da se bo 
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Razvoj posameznega območja 
je odvisen predvsem od objek
tivnih in subjektivnih faktorjev, 
ki so prisotni v določenem pro
storu. Značilno je, da prav ti 
faiktorji na našem področju zda
leč ne dosegajo neke optimalne 
ravni in je zato tudi tempo raz
voja primeren danim razmeram. 
V letu 1&67 opažamo ponekod 
kritičen zastoj proizvodnje, v e 
čanje zalog, nizke cene, pomanj
kanje obratnih sredstev, pred
vsem pa izredno kritično zmanj
ševanje zaposlene delovne sile 
in analogno temu porast neza
poslenih. Vsi ti dejavniki so 
vplivali na to, da je celotni do
hodek v gospodarstvu res višji 
za 14 *'/o, spričo porasta družbe
nih dajatev in povečanja stro
škov pa je dohodek za delovne 
organizacije višji le za 4,5 "/o. 
Čeprav ugotavljamo v občini 
najnižje povprečne osebne do
hodke nasproti republiškemu 
povprečju, pa prav tako ugo
tavljamo, da so delovne organi
zacije namenile 13 "/o več za 
osebno potrošnjo in za 28 "/o 
manj za sklade kot v letu 1966. 
To so seveda negativne tenden
ce, ki niso skladne z reformo. 
Takšni rezultati v gospodarstvu 
so se seveda tudi nujno odra
žali v dejavnostih zunaj gospo
darstva. 

Možnosti nadaljnjega razvoja 
občine bodo odvisne predvsem 
od dinamike v gospodarstvu, 
razpoložljivih sredstev, subjek
tivnih dejavnikov, razvojnih 
usmeritev širših in ožjih druž
benopolitičnih skupnosti in še 
vrste drugih dejavnikov. Narav
ni pogoji dajejo vel ike možnosti 
za bolj intenzivno kmetijstvo. 
Posebno mesto in možnosti ima
jo turizem, gostinstvo, trgovina 
in obrtne dejavnosti. Tudi indu
strija ima vrsto prednosti za 
hitrejši razvoj, upoštevajoč ce
neno delovno silo in še nekate
re dejavnike. Ob vsem tem 
predvidevamo intenzivnejši raz
voj predvsem v šolstvu, otro
škem in socialnem varstvu, ko 
munalni dejavnosti, stanovanj
ski izgradnji in zdravstvu. 

Prepričan sem, da bomo, upo
števajoč ekonomski potencial in 
okolje, v katerem se gibljejo na
še možnosti, ob usklajevanju 
konceptov in namenov v delova
nju samoupravnih mehanizmov 
dosegli primerne, v vsakem pri
meru pa boljše rezultate našega 
nadaljinjega razvoja. 

* 
Sodelovanje med občinami, v 

katerih izhaja naš list, je na 
določenem nivoju, vendar je 
moje mnenje, da ta nivo ne do
sega možnosti, ki so dane Zapr
tost v ozke okvire občine pri 
reševanju težke problematike na 
tem manj razvitem koncu naše 
širše družbenopolitične skupno
sti ne more pogojevati hitrejše
ga odpravljanja težav. Največ
krat v okviru ene občine ne 
moremo reševati zamotanih po
javov, ki so tipični za širšo re
gijo. Zato je nujno potrebno so
delovanje in enotno nastopanje. 
Možnosti za vsestransko sodelo
vanje so tu in bo potrebno zbu
diti le subjektivne dejavnike za 
to, da bodo začeli intenzivneje 
razvijati aktivne medsebojne 
odnose. 

* 
K o stopamo v novo loto. je 

moja velika želja, naj bi bilo 
leto 1968 za našega občana res 
polno uspehov. Našemu delavcu 
in kmetu se naj hitreje začenja 
lepši jutrišnji dan. Predvsem 
želim, da bi imeli vsi dovolj ko
ristnega dela. Gospodarstvo naj 
bi doseglo ugodnejša razmerja 
v obratnih sredstvih, družbene 
d a j a t v bo^do r[^]r^r•ne or-
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Razvoj naše občine je v pre
teklem letu potekal v znamenju 
reformnih prizadevanj in ukre
pov. Kljub nekaterim objektiv
nim težavam, za katere je bilo 
naše nezadostno razvito gospo
darstvo še bolj sprejemljivo, 
nam je ob izdatni pomoči de
lovnih organizacij m širše druž
bene skupnosti vendarle uspelo 
zgraditi nekatere pomembne ob
jekte družbenega standarda. 
.Sem v prvi vrsti spada dogra
ditev velike vinske kleti v ino
gradniško živinorejskega kom
binata Ljutomer, modernizacija 
ceste Križevci—Radenci in iz
gradnja mostu čez Muro v V e r -
žeju. 

Zaradi zaostrene kreditne po
litike, ki je narekovala večje 
angažiranje sredstev delovnih 
organizacij za obratna sredstva 
in povečanje zalog proizvodov, 
v modernizacijo in razširjeno 
reprodukcijo nismo vlagali več
jih sredstev, zato bomo morali 
v prihodn,ie z združevanjem 
sredstev nadomestiti zamujeno. 

Analiza devetmesečnega go
spodarjenja v občini daje zado
volj ive podatke glede povečania 
proizvodnje in gibanja zaposle
nosti, nekaj nižji nasproti lan
skemu obdobju pa je ostanek 
dohodka, kar je razumliivo gle
de na potrebo povečanja oseb
nih dohodkov, ki so v občini š̂  
vedno precej pod republiškim 
povprečjem. 

V razvoju družbenih služb 
smo v preteklem letu dosegli 
določeno skladnost, zlasti z del
nim izboljšanjem položaja šol
stva in zagotovitve sredstev za 
redno dejavnost. Investicijska 
politika na tem področju pa 
kljub vsem prizadevanjem moč
no zaostaja, zato šolstvo še ni 
sposobno realizirati vseh tistih 
nalog, ki so predenj postavljene. 

Objektivne možnosti za na
daljnji razvoj v občini so zlasti 
na področju kmetijstva in tu
rizma. T i dve panogi sta bili v 
preteklosti nekoliko zapostav
ljeni, zato bodo naša prizadeva
nja usmerjena v integracijo v 
kmetijstvu in regulacijo Sčav-
niške doline, s čimer bo naše 
kmetijstvo pridobilo nove plod
ne površine, na sedanjih pa se 
bo proizvodnja znatno povečala. 

Stroški regulacije in melio
racijskih del bodo po sedanjih 
izračunih dosegli približno se
dem milijard starih dinarjev, ki 
pa jih zainteresirani občini Gor
nja Radgona in Ljutomer ne bo
sta zmogli, zato bo tu potrebna 
pomoč širše družbene skupnosti. 

V občini obstajajo idealni po
goji za razvoj turizma, zato bo 
potrebna ureditev prometnih 
zvez in gostinskih zmogljivosti. 
Več skrbi pa bodo občani morali 
posvetiti tudi urejevanju naseli i. 

Programske naloge so na vseh 
področjih široko zastavljene, 
njihova realizacija pa je odvis
na od prizadevanj vseh zainte
resiranih dejavnikov v občini. 

* 

V sedanjem obdobju je vsako 
zapiranje v meje občine lahko 
samo škodljivo za razvoj, zato 
bo v prihodnje potrebno še večje 
sodelovanje med občinami v re
giji in zunaj nje. Tako sodelo
vanje pa mora sloneti na med
sebojnih sporazumih in na spo
štovanju teh sporazumov. Med
sebojna izmenjava izkušenj in 
skupno organiziranje posamez
nih služb so ena izmed oblik ta
kega sodelovanja. 

* 
Ob koncu leta izrekam zahva

lo in priznanje vsem organizaci
jam in občanom, za razumevanje 
pri reševanju skupnih proble
mov, v n o T T p m 1968 1P+U pa že-
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M I R O K O L E N O 

Bistrica. Prv i korak: so stoH*-
ni in je potrebno samo širiti 
stike in sodelovanje na vseh 
področjih, pa uspehi in rezul
tati ne morejo izostati. 

* 
Ce me vprašujete o osebnih 

željah, so te v mnogočem v e 
zane na dolžnost, ki jo oprav
ljam. Predvsem pa želim, da 
bi bilo čimmanj problemov in 
več uspehov tako na področju 
gospodarstva kot negospodar
stva. T o pa lahko uresničimo 
samo z našimi skupnimi napori 
vseh občanov na področju naše 
občine. 

Franjo Rebernak 
proračunska potrošnja v pri
hodnjem letu zmanjšala itd. 
Konkretne naloge nas čakajo 
še na področju zdravstvene 
službe, komunalnega in stano
vanjskega gospodarstva m po
dobno. 

Potrebe po sodelovanju med 
omenjenimi občinami so več 
kot očitne in nujne, potrebni 
so le konkretni dogovori med 
njimi. 

Naj na kratko poudarim, da 
tega področja ni mogoče cepiti 
z umetnimi občinskimi mejami 
ali z drugimi vplivi od zunaj 
»in da ta regija, ki bi mora la« 
vključevati še nekatera sosed
na področja, predstavlja za
okroženo gospodarsko, geograf
sko, kulturno in ne vem še takš
no enoto. Tudi glede stopnje 
razvitosti, skupnih potreb, in
teresov in specifičnosti j e to 
enotno področje. 

V željah se prav go tovo ne 
razhajamo. Želim da bi občin
ska skupščina ob podpori de
lovnih organizacij in občanov, 
čim uspešneje izpolnila svoje 
naloge in da bi tudi v prihod
nje našla polno razumevanje 
vse občinske skupnosti za nje
na prizadevanja in skrb za 
uspešni razvoj občine. Od vseh 
nas je odvisno, kako m v ko
likšni meri bomo te želje lahko 
uresničili. N o v o leto naj bo 
srečno vsem! 

F R A N C N O V A K 
ganizacije in kmeta znosne in 
pravično razdeljene, nezaposle
ni naj dobijo delo. gospodarstvo, 
predvsem kmetijstvo in kmetje, 
naj bolje vnovčujejo svoje pro
izvode, šolstvo naj okrepi svo je 
materialne osnove in zgradi 
čimveč šolskega prostora, uredi 
se naj čimveč cestnih komuni
kacij in še in še. 

Vsem občanom želim srečno, 
zdravo in uspehov polno novo 
leto 1P6R. 

Ivo Šumak 
lim še več skupnega sodelova
nja za uresničitev ciljev in na
log, ki smo si jih postavili z na
menom, da bi bil jutrišnji dan 
našega delovnega človeka še 
bogatejši in bolj srečen, kot je 
d.anašnii. 

Slavnostna 
akademija 

ob dnevu JLA v Ptuju 
Dne 21. decembra je bila ob 

pol osmi uri zvečer v ptujskem 
gledališču slavnostna akademija 
v počastitev dneva J L A . P ro 
slave so se polnoštevilno udele
žili aktivni taslužbenci JT^A, 
predstavniki družbenopolitičnih 
organizacij in občani Ptuja. 

Slavnostni govor je imel ma
jor J L A . Iz njegovega govora 
je bilo čutiti ponos na zmago 
naše revolucije. Prikazal je lik 
in moč J L A — armade, ki je v 
času N O B žrtvovala toliko dra
gocenih življenj, in armade, ki 
je tudi danes v vsakem trenut
ku pripravljena braniti ljudstvo 
in državo pred morebitnim agre
sorjem. Poudaril je. da je le
tošnje praznovanje dneva J L A 
še pomembnejše, ker je zdru
ženo s 30-letnico prihoda tova
riša Tita na čelo partije. 

Otroški pevski zbor iz Goriš-
nice je zapel nekaj pesmi, po
samezni pionirji pa so se pred
stavili kot zelo dobri recitatorji. 
Skupina vojakov iz ptujske 
garnizije se je predstavila po
slušalcem z daljnim recitalom, 
člani amaterskega gledališča 
Ptuj pa so prikazali dobro zre
žiran in pretresljivo izveden re-
cital-trigovor: »Domovina — 
mati — sin.« Za slavnostni za
četek in konec akademije je 
poskrbela godba na pihala DPD 
Svoboda Ptuj, ki je pod vod
stvom dirigenta Jakoba .^tucla 
ponovno opozorila nase in nas 
opomnila, da se je spomnimo 
samo takrat, kadar jo rabimo 
pri najrazličnejših slavnostih. 

Celoten program je prenašal 
radio Ptuj. ki je posredoval 
nT-o<:iqvo Širšemu krogu poslu
šalcev. J. Blodnjak 



Javna razprava 
o volilnem sistemu 
Kaj je treba v njem 

spremeniti? 
Čeprav je od pomladanskih vo

litev polovice sestava skui>štin-
skih teles minilo šele nekaj me
secev, se v javnosti vedno bolj 
govori o naslednji volilni rundi 
v letu 1969. N a mnogih sestankih 
v občinah, republikah in na r v e -
znem nivoju so analizirali minu
le volitve z namenom, da bi ugo
tovili pozitivne izkušnje. 

Komisija zvezne konference 
SZDL za volilni sistem je pred 
kratkim sklenila izdelati teze o 
volilnem sistemu, ki bi naj slu
žile kot osnova za šir.5o iavno 
razpravo v ohč^inskih organizaci
jah Sorialistič^ne zveze in v ce
lotni «:amnunravni strukturi dru
žbe. Pri irdelavi tez bi naj sode-
ln\'ale tudi druge družbennpoli-
tične organizacije, ki se u k v a r i a -
jo z raziskovanjem volilnega ime-
jo z raziskovanjem volilnega si
stema. 

Dileme 
K e r se široka javna razprava 

še ni začela in je v tem trenut
ku težko določiti, kaj je potrebno 
v volilnem sistemu spremeniti, je 
že ?edaj popolnoma jasno, da se
danji volilni sistem ne ustreza 
,eedanji stonnji našega razvoja. 
Videz je, da prev laduje prepr i 
čanje, da ne bi bilo potrebno 
sprejeti stališča, da j e absolutno 
potrebno temeljito spremeniti vo 
lilni s!.«tem. ker bi to zahtevalo 
tudi spremembo ustave, na ka
tere načelih j e zasnovana naša 
volilna zakonodaja in praksa. 

Trenutno ie naiveč dilem, ali 
je potrebno še obdržati neposred
ne volitve poslancev, ali hi bilo 
bol ie uve<=+i čisto delegatski si
stem. Sedai imamo pravzaprav 
kombinirani volilni sistem — 
svoievrstno kombinaciio nepo
srednih volitev in delegatskega 
sistema. »Ciste« — neposredne 
volitve so samo volitve odborni
kov občinskih skupščin, medtem 
ko volijo poslance širših družbe
nopolitičnih teles občiTT=ke skup
ščine in državljani . Takšen si
stem nznačuie usta^'a kot sistem 
občinske delegaciie predstavni
kov družbenopolitičnih skupno«;!! 
v predstavniških telesih republ i 
ke in zveze 

Vol ivci 
Po posameznih predlogih bi naj 

uvedli popoln deleeat.=;ki sistem, v 
katerem bi odborniki občinskih 
skupščin volili člane vseh širših 
c.TUŽbenopolitičnih skupnosti. V 
tem pr imeru — kot trdijo — bi 
bile občinske skupščine korektiv 
tistega, kar so izrazili volivci v 
fazi kandidiranja, s čimer bi laž
je dosegli ustrezno nacionalno in 
socialno strukturo skupščinskih 
teles. 

Nasprotniki delegatskega siste
ma zatrjujejo poleg drueega, da 
so neposredne volitve bolj demo
kratične, ker na ta način volivci 
najbol i neposredno izražajo svo
jo voljo. Glede na to — tako mi
slijo — posredne volitve vsebu
jejo realno ne\'amost. da se de
formira dejanska volja volivcev 
in da ne pride do polnega izraza. 
U v e d b a čisto r>]egat<=keea siste
ma bi predstavljala ukinitev t ra 
dicionalne pravice volivcev, da 
neposredno volijo svoje predstav
nike in skupščinska telesa ter da 
bi zaradi tega bilo potrebno sli
šati mnenje državl janov o tem 
vprašanju. 

Odborniki 
Medtem pa ne bi smeli poza

biti, da bi 7. uvedbo delegatskega 
sistema volitev poslancev še na
prej zadržali neposredne volitve 
odbornikov občinskih skupščin. 
K e r bi bili odborniki edini pr i 
stojni za volitve poslancev širših 
družbenopolitičnih ?5kupnosti. bi 
državljani vse resneje obravna

vali vprašanje volitev odborni
kov. 

N a sedanji volilni sistem je 
mogoče slišati mnogo opraviče
nih kritik zaradi mesta občinskih 
skupščin v volilni proceduri. D e j 
stvo je, na primer, da dobivajo v 
občinskih skupščinah vizum za 
neposredne volitve tisti kandida
ti za poslance republiških skup-
ščm in zvezne skupščine, ki so 
dobili na zborih volivcev naj 
manjšo podporo Odtod je moeo-
če slišati tudi zahte\'o. da bi mo
rali v primeru če bi zadržali tak
šen način volitev F>oslancev b r e / -
pocnino postaviti najmanJ dve 
kandidaturi za vsak poslanski 
manrlat. 

Vsekakor pa bi grešili, če hi 
ra;?mišlianje o delegatskem siste
mu ocenili kot edino dilemo na-
še0a voli1ner»q sistema, ker ie 5e 
mnogo drugih DT? 

Slovenska Bistrica 

Povečanje dohodka negospodarskih 
dejavnosti 

Orgamizacije v negoepodar-
sikih d e j a v >sitih so v letošnjem 
letu povečale svoj dohodek za 
povprečne 19 odstotkov več kot 
v lanskem letu. Tako je to po
vprečje mnogo večje kot pove
čanje dohodka v gosipodarskih 
organizacijah. Sorazmerno s 
povečanjem dohodka negospo
darskih organizacij so se večali 
osebni dohodki. Tako so se na 
področju kulturno prosvetne 
delavnosti porabila sredstva v 
višini dveh tretjin za kritje 
osebnih dohodkov. 

Zavod za izmero in kataster 
zemljišč, ki je v lanskem letu 
dosegel za 21 odstotkov manjši 
dohodek kot v letu 1965, je v 
prvih devetih mesecih letošnje

ga leta najbolj povečali doho
dek v primerjavi z vsemi osta
limi gospodarskimi organizaci
jami. Ta.ko se je povečal Lz pro
računa družbenopolitlčniih or
ganizacij za 18 odstotkov, od 
gospodarskih organizacij za 140 
odstotkov, od občanov in od ci
vilno pravnih oseb pa za 247 
odstotkov. Del realizacije se je 
povečal tudi zaradi del, ki jih 
je zavod prevzel na meritvah, 
ki jih terja rekonstrukcija plo
čevinastega obrata v tovarni 
Impol. 

Na tretjem mestu glede pove
čanja celotnega dohodka je 
šolstvo. Saj so šole prejele 42 
odstotkov vseh sredstev, ki se 
stokajo na področje kulturno 
socialne dejavnositi. 

Od \ . 7. letošnjega leta finan-
eira šolstvo temeljna izobraže
valna s-kupnost. Vendar je na
čin financirainia v bistvi] isiti 
kot preteklo leto. s tem da 
«o ukinjeni skladi za šolis^tvo, 
formirane pa temeljne izobra
ževalne skupnositi. ki prejemajo 
>redstva na podlagi siklenjenih 
rvogodb; kriteriji za delitev 
-redstev pa so ostali v glavnem 
nespremenjeni. 

V prvem polletju letošniega 
leta so prejele šole 49 odstotkov 
sredstev za letošnje leto. Oseb
ni dohodki so se povečali za 
vrednost pedago.š.ke ure. Vred 
nost pedago.ške ure se ie po\^e-
čala za 14 od.sitotkov. 

V kulturno prosvetno dejav
nost sita vključeni delavska uni
verza in matična knjižnica. Obe 
delo\mi organizaciji sta v pri
merjavi 7. lan.sfeim letom dose
gli manjšo realizacijo oizircma 
dohodek. 

Poleg kulturno prosvetne de
javnositi izkazuje zdravstvo naj
slabšo dinamiko celotnega do
hodka. 

Zdravstveni dom razpola^ga 
letos le z malenkostno vi.šiirn 
celoitnim dohodkom ko't v istem 
obdcbiu lansike^a leta, kar ne
kako ustreza leto&njemu repu
bliškemu povprefiu. -b 

K O L E K T I V 

STROJNIH DELAVNIC PTUJ 

želi u s p e š n o i n s r e č n o n o v o l e f o 196.S v s e m o b č a 
n o m i n p o s l o v n i m p a r t n e r j e m i z v s e h o b č i n ! 

PTOJSKA DELTA 
Db koncu leta 

Letošnje leto je kolektiv Del 
te močno prizadel padec cen 
izdelkom iz sintetike na sve
tovnem in jugoslovanskem trži
šču, ki so bili do tedaj na na
šem tržišču najbolj iskani in 
so bili zastopani v strukturi za
log podjetja z največjim dele
žem. Da bi bilo stanje še bolj 
nenormalno, je nastopila še re-
strikcija kreditov. Podjetje je 
bilo primorano obstoječe zaloge 
znižati in se poslužiti zakona o 
razmejitvi razlike cen za dobo 
treh let. Tako je prišlo v slabši 
finančni položaj. Vendar se ko
lektiv tega ni ustrašil. Začel je 
iskati nove možnosti za izbolj
šanje položaja. 2e med letom 
je posvetil vel iko pozornost iz
vozu in je tako dosegel kar 150 
odstotkov planiranega izvoza, 
in to samo v države konverti
bilnih valut. Z ustvarjenimi de
vizami je bilo moč uvoziti naj
kvalitetnejše tkanine, ki jih na
še tržišče še ne poz.na. T o bodo 
moške srajce B E L C O T T O N , ki 
so trenutno najboljše srajce na 
našem tržišču. So zelo iskane 
in bodo dale dohodek, ki bo 
kril manjkajoče zneske, ki so 
nastali pri zniževanju zalog. 
Poleg tega je podjetje uvozilo 
zelo vel ike količine nylon ple
tiva po ugodnejši ceni, kot ga je 
možno nabaviti na domačem 
tržišču. Kl jub temu da se ko
lektiv trudi, da bi vse te koli
čine predelal, to ni bilo mogo
če. Zato je podjetje sklenilo po
godbe o medsebojnem sodelova
nju s konfekcijsko tovarno 8. 
mart iz Ohrida in Makedonko 
iz Stipa, ki bosta Delti izdelali 
70.000 srajc, ki so tudi že proda
ne prav tako kot B E L C O T T O N 
srajce. Na ta način bo podjetje 
ustvarilo gotov dohodek, ki bo 
zelo pozitivno vplival na na
daljnje uspešno poslovanje. P o 
leg tega se je izredno dvignila 
proizvodnost dela, in sicer kar 
za 30 %, Z izboljšanjem notra
nje organizacije dela, z vključe
vanjem sodobnih strojev, ki so 
bili nabavljeni iz Z D A . in z iz
redno prizadevnim kolektivom 
je bilo moč ustvariti tako lepe 
uspehe. Količinska proizvodnja 
je prav tako stalno naraščala. 

saj bo letni plan dosežen kar 
s 124 «/o. Tako je podjetje zni
žalo stro.ške izdelave, in ker je 
mnogo delalo za izvoz, je stalno 
zmanjševalo zaloge gotovih iz
delkov, kar je zelo pozitivno. 
Celotni dohodek pa ne bo višji 
od lanskega, in to zaradi tega, 
ker so bile izdelane velike ko
ličine izdelkov za izvoz, vendar 
bo fakturirana realizacija dose
gla dve milijardi starih dinar
jev. Bila pa bi glede na veliko 
zvišanje storilnosti in predelane 
količine znatno višja, če ne bi 
izdelovali za izvoz, tako pa bi 

OPEKARNA 
2ABJAK PRI PTUJU z obratom v Janežovcih 

želi vsem svojim poslovnim partnerjem, odjemalcem 
ter vsem občanom srečno in uspešno novo leto 1968! 

verjetno vse količine ne mogli 
plasirati na domačem tržišču in 
bi nastale nove težave. 

Tudi za prve mesece leta 1968 
so prognoze dobre, saj vežejo 
kolektiv Delte dolgoročne po
godbe za izvoz. V pripravi so tu
di novi artikli za pomlad in po
letje za domače tržišče. 

T o so le delni Izvlečki iz dela 
delovnega kolektiva Delte, ki 
zaposluje sedaj 370 delavcev, 
pretežno žensk. 

V naslednjem letu pa bo ena 
izmed največjih nalog kolekti
va urediti osebne dohodke, ki 
so sedaj zelo nizki. Vsi člani 
kolektiva so razumeli pomen 
gospodarske reforme in vlagajo 
svoj trud v uspeh in razvoj 
podjetja. Vendar zaradi padca 
cen in razmejitve negativne raz
like pri zalogah ni bilo mogoče 
misliti na povišanje osebnih do
hodkov v letu 1967, temveč so 
prešli k boliši organizaciji dela. 
k dvigu produktivnosti in k de
lovni disciplini. Uspehi niso iz
ostali. Vsekakor si zaslužijo vsi 
člani kolektiva priznanje za 
svoje nesebično delo, saj so pro
stovoljno delali tudi ob sicer 
prostih sobotah in celo ob ne

deljah. Tako si bo kolektiv Del 
te iz Ptuja ustvaril ugodno 
startno osnovo za leto 1968, 

Člani kolektiva niso pozabili 
na izobraževanje novih strokov
nih kadrov, tako je tudi to pod
ročje doprineslo k dobrim re
zultatom tega delovnega kolek
tiva ob koncu leta. 

Vsem članom kolektiva ptuj
ske Delte želimo ob koncu leta 
SREČNO 1968 in še naprej no
ve delovne zmage. 

Delovni kolektiv 

D E L T A 
T O V A R N E P E R I L A I N KONFEKCIJE, PTUJ, 

isreno čestita in želi vsem delavnim ljudem sirom po 
naši domovini obilo uspehov v letu 1968 z željo, da osta
nejo še naprej zvesti odjemalci naših izdelkov. 

Skupščina občine Slov. Bistrica 

Z zadnje letošnje seje 
Finančno poslovanje delovnih 

organizacij je bila prva točka 
dnevnega reda zadnje seje 
skupščine občine Slovenska Bi 
strica v letu 1967 dne 26. de 
cembra. 

Splošna ugotovitev za devet
mesečno obdobje tega leta je , 
da so se mnogim organizacijam 
v letošnjem letu zmanjšale 
možnosti prodaje v primerjavi 
z letoma 1966 in 1965 na doma

čem kot na tujem tržišču. S tem 
so seveda zmanjšane možnosti 
izkoriščanja instaliranih kapa
citet, vzporedno s tem pa so 
tudi zmanjšane možnosti za do
seganje dohodka, v še večji me
ri pa ustvarjanje akumulacije. 

V občini se je najmočneje po
večala čista realizacija v stano
vanjsko komunalni dejavnosti 
z indeksom 125, sledijo pa obrt 
3 113,3, industrija s 113, naj
slabše pa je gradbeništvo z in
deksom 75 in gozdarstvo z in
deksom 91,4. 

Doseženi fizični obseg indu
strijske proizvodnje zelo zaosta
ja za predvidenim. Do takšnega 
zaostajanja je prišlo zaradi sla
be prodaje in koriščenja instali
ranih kapacitet. Obseg proiz
vodnje zaostaja za planom za 
11,9 odstotka. 

Povprečni osebni dohodek je 
v prvih devetih mesecih za 17 
odstotkov večji kot v istem ob
dobju lanskega leta ter znaša v 
gospodarskih organizacijah 85 
tisoč 400 starih dinarjev, v ne
gospodarstvu pa 90.000 starih 
dinarjev. 

V razpravi o gospodarjenju in 
delitvi osebnih dohodkov je bi
lo poudarjeno, naj bi bila delit
vena razmerja realneje postav
ljena, saj je nastala prevelika 
razlika med povišanjem osebnih 

dohodkov glede na povečanje 
obsega proizvodnje v letošnjem 
letu. 

Skupščina občine je sprejela 
poročilo Boža Strnada o reba
lansu proračunskih dohodkov za 
letošnje leto in ga soglasno odo
brila, obenem pa tudi odobrila 
sredstva v višini ene četrtine 
letošnjega leta za prvo tr ime
sečje prihodnjega leta. 

Temeljni izobraževalni skup
nosti je potrebnih še samo okoli 
pet milijonov dinarjev s r e d s t f t v , 

da bi lahko krila potrebe po f i 
nanciranju srednjega šolstva. 
Dopolnilna sredstva izvršnega 
sveta so bila prvenstveno na
menjena za poravnavo obvezno
sti do srednjega šolstva, šele 
nato so lahko začeli uporabljati 
sredstva za osnovno šolstvo v 
občini. 

K e r se po novem zakonu ne 
tretirajo več enako prosvetni 
delavci v osnovnih šolah na-

1 sproti vzporednim dejavnostim, 
i kot sta otroški vrtec in glasbena 
- šola, so nastale razlike v oseb-
) nih dohodkih. Se večjo razliko 
- pa so povzročila dopolnilna 
- sredstva za osnovno šolstvo. 
. Tako se bo lahko zgodilo, da 
- bodo imeli prosvetni delavci v 
- šolah precej večje dohodke kot 
i v diugih vzgojnih in varstvenih 
t ustanovah. 

Skupščina j e sprejela sklep, 
- da bi naj svet za šolstvo vso 
• stvar pregledal. 

Za predsednika odbora je bil 
• izvoljen M i r o K o l e n k o , pred-
• sednik skupščine občine Sloven-
1 ska Bistrica. Odbor pa bo pr i -
• pravil vso potrebno dokumen-
• tacijo in večletni plan samo-
• prispev^ka. 

Gradu oziroma letovišču Šta-
tenberg je skupščina občine 
odobrila sredstva v višini treh 
milijonov starih dinarjev. Ta 
sredstva bi uporabili za {x>pra-
vila na gradu v prvih treh m e 
secih prihodnjega leta, ko bo l e 
tovišče zaprto. K o so razprav
ljali o teh sredstvih in o tem, 
da je gostišče grad Štatenberg 
oproščeno plačevanja prometne
ga davka zaradi visokih vzdrže
valnih stroškov objekta, so 
predlagali, da bi bilo t>olje, da 
bi gostišče plačevalo prometni 
davek, skupščina občine pa bi 
vsako leto namensko odobrila 
sredstva v višini prometnega 
davka za vzdrževanje objekta. 

Skupščina občine j e sprejela 
nato več odlokov o povračilih 
in nagradah za sodnike porot
nike, odlok o prenehanju gozd
nega sklada, odlok o spremem
bi proračuna občine za letošnje 
leto. Sprejemanje odloka za 
oblikovanje maloprodajnih cen 
kruha pa je preložila na prihod
njo sejo skupščine. 

S 15, januarjem začnejo na 
občini delati po novem delov
nem času. Tako bodo uradne ure 
po novem delovnem času za 
stranke vsak ponedeljek in sre
do od osme do sedemnajste ure, 
v petek pa od osme do štirinaj
ste u r e . S sprejetjem tega od
loka bodo prešli upravni organi 
skupščine n « skrajšan delovni 
čas s prostimi sobotami. Vendar 
bo ob sobotah uvedeno dežur
stvo za prijavno in od javno 
službo in službo za izdajanje 
potnih listov. 

Skupščina j e sklenila predlo
žiti republiškemu odboru za ce
ste, da se cesta Zgornja Polska-
va—Pragersko poviša v tretjo 
kategorijo, ki jo je pred časom 
že imela. 

Razprava o prevozu dijakov, 
za katere plačuje občina meseč
ne vozovnice, in delavce v služ
bo iz Poljčan j e pokazala, da 
-dvtobusno podjetje Maribor to 
službo opravlja slabo predvsem 
ob ponedeljkih, in to kljub in
tervenciji občanov. Ob ponedelj
kih so namreč avtobusi prena-
trpani, saj s e v enem pelje t u 
di več kot sto ljudi, čeprav je 
zmogljivost avtobusa 60 potni
kov. Zaradi tega bi naj vozila 
dva avtobusa ob ponedeljkih, da 
ne bo ogrožena varnost prome
ta, pa tudi vsi potniki se bodo 
lahko prepeljali v službo in v 
šolo. Doslej so morali cesto le 
gledati za prenatrpanim avto
busom, -b 

Stanovanjsko-komunalno 
podjetje Ormož 

želi vsem občanom o r m o š k e o b ž i n e o b v & t o p u v 

novo 1968. leto prijetno p r a z n o v a n j e ter mnogo 

uspehov v novem letu. Priporočamo svoje usluge. 

SKUPŠČINA OBČINE 
OBČINSKA KONFERENCA ZKS 
OBČINSKA KONFERENCA SZDL 
OBČINSKI SINDIKALNI SVET 
OBČINSKI KOMITE ZMS 
OBČINSKI ODBOR ZVEZE 
ZDRUŽENJ BORCEV NOV 

občine 
Slov Bistrica 
ž e l i j o v s e m o b č a n o m v NOVEM LETU 1968 
o b i l o s r e č e i n u s p e h o v . 

Novinarji Tednika želijo 
vsem občanom, sodelav
cem in prijateljem obilo 
uspeha v N O V E M L E T U . 

B O G O H M E L J N A — za 
občino Slovenska Bistri

ca 
inž. ROMA .N Z A V E C — 

za občino Ptuj 

in PETER P O T O Č N I K 
— za občini Ormož in 

Ljutomer 

SKUPŠČINA OBČINE 
OBČINSKA KONFERENCA ZKS 
OBČINSKA KONFERENCA SZDL 
OBČINSKI SINDIKALNI SVET 
OBČINSKI KOMITE ZMS 
OBČINSKI ODBOR ZVEZE 
ZORUŽE!^J BORCEV NOV 
TER DRUGE OGANiZACIJE IN 
DRUŠTVA V 

OBČINI ORMOŽ 
ž e l i j o v s e m o b č a n o m m n o g o n s p e h o v v n o v e m 
l e t n 1 9 6 8 ! 

VELIKA SLOVENSKA ZA
VAROVALNICA SAVA ZA

ČELA POSLOVATI 
v Mariboru je odprla svoje 

poslovne prostore na novo usta
novljena zavarovalnica Sava, 
ki ima v svojem sklopu doseda
nje samostojne zavarovalnice: 
Celje, Kranj, Murska Sobota, 
Ljubljana. N o v o mesto, Domža
le, Kamnik, Krško, Nova Gori
ca, Trbovl je , Piran, Jesenice in 
Kop>er. K Savi sta se priključili 
tudi zavarovalnici iz sosedne 
Hrvatske, in sicer Cakovec in 
Virovit ica. 

V sklop te zavarovalnice ni 
pristopila v Sloveniji samo za
varovalnica Maribor. 

Nova zavarovalnica Sava je 
po finačni moči tretja v Jugo
slaviji in je po likvidnosti po
polnoma zanesljiva ter lahke 
jamči za solidno in hitro poslo
vanje. Tudi v režiji bo konku
renca zaradi nizkih režijskih 
stroškov. 

Poslovni prostori zavaroval
nice Sava, poslovne enote Ma
ribor, so v Mariboru, Partizan
ska 3—5, četrto nadstropje. 

Obseg delokroga poslovalnice 
je območje celotnega bivšega 
okraja Maribor razen bivšega 
okraja Murska Sobota Zastop
niki pKDslovne e n o t e Maribor bo
do v vseh večjih krajih. 



Darilo TP Izbira potrošnikom 
za novo leto 

(Nadaljevanje s 1- strani) 

Nastopil je pevski zbor .šolar
j ev iz šole Franca Osojnika. 

Franjo R E B E R N A K , i>red-
isecinik skupščine občine Ptuj, 
j e v ruigciVT^ru dejal, da snio 
l>ridobili trgovski lokal, ki ust-
i ^ a /.ah>te\'aim. T o je uspeh tr
govske mreže v občini. Izirekcl j e 
v ^ priznanje kolektivu Izbire 
in če- ĵtiital vodstvu in kol^ektivu. 
Vel iko uspeha j ion je zaželel še 
\- bodoče. Nato j e prišel dedek 
Mraz, ki ga je zaprosil, da je 
prerezai vrvico. 

Sliediil j e ogled lokatta, Samo-
po«tjrežna trgmnina in bife sta 
bila kmalu polna, pa ne samo 
gledalcev, ampak tudi kuifx;ev. 

Franj« Rebernak, predsednik skupščine občine Ptuj, je prerezal 
vrvico (Foto: S . ,Kos i ) 

r*roda:jaike, predvsem pa bla-
gajni-carka, so komaj zmogle, 
kljub temu da je zelo ]X)ipol-
noma a-vtomatizirano. Kuipcev 
je bil-o ves dtm poimo. 

No\'a samopcstrezna trgovina 
bo zadovoJjiiia i^ t rebe. Zgraje
na je ob Ljtutomei^ki cesti. Pred 
njo je dovolj velik parkirni 
prosttx)r. Je moderne montažne 
konebrukciije. Stene so iz stekla. 
Stala je 85 milijon-cv S d i « . V 
njej je bife, prositomo skladi
šče in ostali potrebni prostori. 
Gradberia dela je izvedlo G P 
Drava, iprojektiralo in monti-
ratlo pa podjetje Soko iz M o -
starja. 

Prodaj'ni artikli vabijo kupce 
.<toczi steklena vrata že s cegte. 
V prodajnem oddelku si lahko 
jxiitrošinik izbere vse vrste živil 
in še vrsto drugih stvari, ki jih 
potrebuje gospodinjstvo. Tu so 
naprodaj: meso, mleko, sadje, 
;^elenjava. kruh. delikatese. vse 
špecerijsko in kolonia^lno blag-c, 
gcitipodinjske potrebščine, ga
lanterija, alkoholne in brezal
koholne pijače. Šolarji lahko 
v njej kupijo vse šolske potreb
ščine. Na policah je lepo in 
kupcem dostopno raaporeje-no 
okoli 2000 artiklov. 

Po leg samopostrežne trgovine 
j e lepo urejen bife, kjer posilre-
žejo s kavo. čajem, vsemi v r 
stami pijač, jedili : sendviči, 
hrenovkami, kranjskimi in di'u-
gimi klobasami, cigaretami, tur
ško kavo in podobnim. 

V objektu so vsi potrebni e le
menti za obdelavo prehrambnih 
artiklom večji hladilni prostori 
in hl-adilniki. Sp>odaj so pro-
stoma skl'a'dišča. 

Pri obnovi trjjovin jc bilo (reba prijeti za lopate 

Na dam otvori tve so dvanajst 
kupcev obdaaiii z lepimi koša
ricami daril. Pi"ve tri dni so de
lili strankam mainjša darila. 

O D L E T A 1957 JE K O L E K T I V 
IZBIRE O B N O V I L 21 T R G O 
VIN IN Z G R A D I L DVE N O V I 

Potreba po obnovi in novo
gradnjah j e bila vedno večja. 
Kolekt iv Izbire se je tega za
vedal. Z rednimi lastnimi skladi 
in navdušenim prostovoljnim 
delom so se lotili obnove. V l o 
žili so nad 78 milijone-v starih 
dinarjev in na tisoče prostovolj
nih delovnih ur, saj so pri ob
novi vsake trgovine pomagali s 
prostovoljnim fizičnim delom. 
K e r so delali z dobro voljo in 

elanom, so dela hitro končali. 
Pr i dosedanjih obnovah se ni

so zadolžili. Vse dolgove so spro
ti plačevali. 

Trgovsko podjetje Izbira je 
bilo ustanovljeno po združitvi 
petih trgovin 1. februarja 1954. 
Po tem letu se je naglo širilo, 
združevalo ostale trgovine in 
odpiralo nove v mestu in na 
podeželju; v trinajstih letih se 
je povečalo število trgovskih 
delavcev od 22 na 22(j. Letni 
promet pa se je povečal od pr
votnih 114 milijonov starih di
narjev na letošnje štiri milijar
de starih dinarjev. 

Trgov ine te stroke so bile pred^ 
združitvijo v težjem položaju"' 
zato se j ih j e petero združilo 
ter si nadelo ime Izbira. Te j se 
je pred koncem leta pridružila 
še ena. Združene so v prvem 
letu poslovanja opravile za 114 
milijonov starih dinarjev bla
govnega prometa in v glavnem 
zadostile potrebam trga. T r g o 
vine, ki so se združile, so bile: 
Zlatorog, Jelen, Hrana, Potroš
nik, 2ivila in pozneje priklju
čena trgovina Pri sejmišču. 

V težjem položaju so bile tu
di nekatere trgovine na podeže
lju. V letu 1958 so morali neka
tere trgovske enote reorganizi
rati. T P Izbira je odprlo pro
dajalne v Hajdini, Kidričevem 
in Šikolah. 

V letu 1959 je situacija na 
trgu zahtevala združitev t rgo
vin in odpiranje novih na pode
želju, kjer oskrba ni bila pri
merna času in potrebam. V tem 
letu je Izbira odprla prodajalne 
v Juršincih, na Polenšaku, v 
Turnišču, Tržcu, Selah in Slo
venji vasi. V mestu Ptuju pa so 
priključili dotlej samostojne tr-

Mavrica, Zarja in Dcli-

V mestu Ptuju so odpirali že 
potrebne specializirane trgovine. 
Tako so bile odprte trgovine s 

pohištvom in gospodinjsko opre
mo — Novi dom, trgovina z 
moškim perilom — Perilo, tr
govina za oskrbo naših najmlaj
ših — Ciciban, trgovina z elek
trotehničnim in radiomateria-
lom — Elektro radio ter naj-
uspeš-nejša specializirana t rgovi
na — Guma. 

K takemu razvoju trgovske 
mreže v mestu in na podeželju 
so vel iko pripomogli strokovni 
in vedno številnejši kadri v 
osrednjih službah. Ti so pred
vsem z idejami in intenzivnim 
delom privedli kolektiv do no
vih, v Ptuju že potrebnih spe
cializiranih trgovin, ki smo jih 
navedli. 

Z razvajeni trgovine se 
je širil asortiman 

S prvotne prodaje živil so 
prešli na prodajo tekstila, elek
trotehničnega materiala, gume, 
pohištva in drugih artiklov. 
Podjetje Izbira lahko nudi po
trošnikom vse vrste blaga v svo
jih poslovalnicah. 

Skrb m kadre 
v preteklih letih so izšolali 

140 trgovskih delavcev, od tega 
samo letos 30. Visoko kval i f i 
kacijo za trgov.ske delavce jc 

dobilo 14 zaposlenih v i>rodaji, 
v upravi pa dva srednjo stro
kovno izobrazbo. En član kolek
tiva študira na višji šoli. 

P o starostnih letih uslužbcii-
cev je to zelo mlad aktiv. P o v 
prečna starost je 23 let. V tem 
obdobju obstoja so upokojili 
šest delavcev. Njihova že za
stavljena naloga je dvigniti 
strokovno raven uslužbencev 
osrednjih služb. 

V načrtu zadovoljiti po
trošnike na vsem 

območju 
Prihodnje leto nova proda

jalna na Bregu, ki jc že v grad
nji, in nova, trikrat večja od 
sedanje na Turnišču. Poskrbeli 
bodo za primernejšo oskrbo po
trošnikov, predvsem v Budini, 
Juršincih in drug.je, kjer jc po
trebno. 

Na Bregu, kjer jc res potrebna 
sodobno opremljena trgovina, 
gradijo novo prodajalno. Dela 
izvaja podjetje Soko iz Mostar-
ja. Takoj ko bo objekt zgrajen, 

bodo vanj preselili že obstoječi 
prodajalni Potrošnik in Novi 
dom na Bregu. Nova trgovina 
bo primerna času in potrebam. 
Upajo, da bodo v njej lahko 
postregli prvim kup>cem že maja 
meseca prihodnje leto. Trgovski 

objekt bo pa^iljonskega stila 
in metalno montažne konstiiik-
cije. T o se vidi z že postavlje
nega ogrodja. Na željo občano«v 
z Brega bo v nc^vi trgo\'ini kla-

(Konec na 8. strani) 

Izbiro blaga še povečati 
Ob otvoritvi nove samo

postrežne trgovine Živila je 
bralcem Tednika odgovoril 
na nekaj vprašanj B R U N O 
V A L E N T I N , direktor t rgov
skega p tKi je t ja I Z B I R A . 

# Vaše misli o samopo
strežbi Živi la? 

Prepričan sem, da bo ta 
naša največja dosedanja i n 
vesticija kljub velikini stro
škom rentabilno poslovala. V 
naslednjih dneh bomo morali 
sortiment blaga še povečati. 
Tako bomo imeli redno okoli 
2000 vrst predmetov, potreb
nih za široko potrošnjo. 

Cim bolj se bomo potrudili 
zadostiti željam in potrebam 
tukajšnjih prebivalcev, tem 
večji bo naš uspeh. T r g o v -
-skim delavcem priporočam 
dober »}X)sluh« pri odjemal
cih in upoštevanje njihovih 
nasvetov. 

Za mesto in komuno je no
vi objekt pomembna pridobi
tev. 

9 Ka j menite o razvoju 
tricovine v naši komuni, o 
odnosih nicd sorodnimi pod
jetji in o vprašanju združe
vanja? 

Moje njnenje o nadaljnjem 
razvoju trgovine v ptujs^ki 
občini sem že večkrat pove
dal ob raznih priložnostih. 
Obdržati bi morali dve močni 
trgovski organizaciji, ki naj 
oskrbita odjemalce z vsem 
potrebnim blagom široke po
trošnje, na.šo industrijo vseh 
vej dejavnosti pa naj oskrbi
ta redno z reprodukcijskim 
materialom. V tej smeri že 
gre razvoj trgovine v naši 
komuni. Po svojih možnostih 

se naj trgovski podjetji uve
ljavita v večjih centrih zu
naj komune. Povsod naj po
slujeta konkurenčno ali pa 
naj se kolektiva združita v 
eno samo trgovsko organi
zacijo, kot konkurenčno E>od-
jetje pa naj odpre svoje po
slovalnice pri nas trgovsko 
podjetje iz drugih mest. K v a 
litetno oskrbo trga omogoča 
res le dobra in zdrava kon
kurenca. 

Med podjetji pa mora biti 
razumevanje irt manj trenj. 
Probleme, ki se pojavljajo, 
naj bi reševali s skupnimi 
močmi. L e tako bomo dosegli 
cilje. Moralo bi biti več oseb
nih stikov. 

Kljub temu da smo rešili 
že nešteto nalog, je teh še v e -

Bruno Valentin 

# In še želje za novo leto? 
Žel im več kupcev, ki radi 

prihajajo v naše trgovine in 
jih zadovoljni zapuščajo. 
N j im in drugim občanom 
zairavo in srečno novo leto! 

Takoj po otvoritvi j e bila samopostrežba polna kupcev 
(Foto: S. Kos i ) 

Hrana — vpeljana trgovina z živili 

Vse, kar potrebuje potrošnik, pod eno strelio 
R U D I K O Š I R , poslovodja 

novo odprte samopostrežne 
trgovine Živila, nam je ob 
otvoritvi povedal naslednje: 

V stari trgovini na Ljuto
merski cesti, malo naprej od 
nove, sem bil poslovodja 15 
let. Iz leta v leto je bila več
ja poti-eba po večjem in so
dobnejšem trgovskem lokalu 
v tem delu mesta. V bližini 

• stare trgovine so rasle hise 
kot gobe po dežju. Zidali so 
tudi bloke in šole. Nastalo 
je večje naselje. 

Podjetje se j e odločilo, da 
.sezida poleg stare trgovine 
nov trgovski objekt, ki bo 
zadovoljil potrebe. V sodob
nem lokalu želimo predvsem 
vsestransko in kulturno po-
streči naše potrošnike. N a j 
pomembnejše pa je, da so 
potrošniku na razpolago vsi 
artikli pod eno streho. Namen 
nove trgovine je, da oskrbi-
mo vso bližnjo in daljno oko
lico s potrošnim blagom. 
Kupcem ne bo treba hoditi 
iz trgovine v trgovino. Vse 
potrebno bodo dobili v eni. 

Samopostrežna trgovina bo 
odprta nonstop, tudi ob ne
deljah in praznikih. 

V samopostrežni trgovini 
je tudi bife. Kupci se bodo 
lahko pred nakupom ali po 
njem okrepčali. V njem bo
do lahko malicali delavci 
med dopoldanskim ali po
poldanskim odmorom. D e 
lavci, ki se vozijo na delo, 
se bodo na poti v službo ali 
domov ustavljali v bifeju, 
kjer bodo poceni in hitro po-
streženi. 

Pred samopostrežno t rgovi
no je velik parkirni prostor, 
ki bo dokončno urejen šele 
spomladi zaradi nastopajoče 
zime. 

Za paviljonom namerava
mo urediti manjši prostor za 
razvedrilo otrok, medtem ko 
bodo mamice nakupovalo, 
očetje pa čakali v bifeju. 

Cene v samoix>strežni tr
govini ne bodo višje kot v 

klasičnih trgovinah, morda 
le v nekaj primerih zaradi 
zahtevnejšega ovijanja. T o 
pa ne bo povzročalo večjih 
razlik. 

Sprejemali bomo naročila, 
dostavljali na dom mesečne 
nakupe in podobno. Naš po
trošnik naj ne misli, da bo 
slabše postrežen kot v kla
sični trgovini. Že ob prvem 
nakupu bo spremenil mišlje
nje, saj se bodo naši proda-
lalci. če se bo z niimi jjosve-
toval, potrudili, da mu bodo 

Kudi Košir 

ustregli. 
Ugoden nakup b o tudi za 

kmetovalce, ki se pripeljejo 
v mesto z vprežnimi vozovi , 
saj je parkirni prostor dovolj 
velik za vprego. Na vozove 
bodo lahko naložili vse, kar 
bodo potrebovali. 

Kolekt iv samopostrežne tr
g o v i n e se zaveda naloge in 
odgovornosti nasproti potroš
nikom in jKJdje t ju . Trudil se 
bo, da bo čimprej in vestno 
ugodil željam n a k u p o v a l c e v . 

Samopostrežna t r g o v i n a je 
prva v podjetju. Potrudili se 
i D o m o , da bo v s a k spodrsljaj 
ali druga nevšečnost takoj 
( K l p r a v l j e n a v dobro potroš
nika. Vse pripombe in nasve
te bomo vedno upo.števali; 
predvsem pa so bomo trudili, 
da bomo imeli v zalogi do
vol j vsako\'rstnega blaga, da 
bomo vedno ustregli kupcem. 

Izbira gradi novo trgovino na Bregu (Foto: S. Kosi) 

SREČNO NOVO LETO 1968 ŽELI TP »»IzefRA« PTUJ, S POSLOVALNICAMI: 
Uprava 
Zlatorog 
Jelen 
Hrana 
Turniščc 
Tržeč 
Polenšak 

Hrana 
Pri sejmišču 
Živila 
Potrošnik 
Sela 
Hajdina 
Juršinci 

Delikatesa 
Zarja 
Mavrica 
Ciciban 
Kidričevo 
Šikole 
Glavno sk^adišcf? 

Perilo 
Guma 
Novi dom 
Radio-elektro 
Slovenja vas 
Zavrč 
Avto park 
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30-letnica prihoda tov. Ti ta na čelo partije 

Predavanje Mihe Marinka političnemu 
aktivu v Ptuju 

v sredo, 20. decembra- zvečer 
je v okviru »Pogovorov v sre
do« predaval širšemu politične
mu aktivu ptuj'9ke in ormoške 
občine član predsedstva C K 
ZK.T in sveta federacije Miha 
Marinke o 30-letnici prihoda 
tov. Tiita na čelo KPJ . 

Predavanje je bilo izredno 
zanimivo, saj je Miha Marinko 
živel z našo partijo že od prvih 
korakov (v času fraikcijskih bo
jev, v času množičnega mučenja 
in presanoanja komunistov, v 
času N O B in socialistične re
volucije itd.). Prav zaradi tega 
bomo širše izvlečke iz predava
nja Mihe Marinka objavili , ker 
ni-TO samo po svoje zanimivi, 
amioaik dajejo bogat zgodovin
ski material, o katerem prema
lo, vemo, pa čeprav se je v zad-
rj-Tein čaisu mnogo govori lo o 
n jem. 

I . 

S R K C A N J E s t o v . T I T O M 

^•Tov." Tita sem srečal prv i 
krat sredi poletja leta 1939 pod 
goro Lisco nedaleč od Zidanega 
mosta,« je o srečanju s tova
rišem Ti tom dejal Miha Marin
ko. » P r v i č bi se moral .srečati 
s Ti tom leta 1938. Vendar do 
srečanja ni prišlo, ker sem bil 
v Trbovljah pod strogim poli
cijskim nadzorstvom. Na dru
go predvideno srečanje s' T i 
tom v začetku leta 1939 nisem 
šel, ker sem se med potjo po-
.škodoval. 

P r v o srečanije s Titom je na
me napravilo globok vtis. N j e 
gove jasne misli, humor, ki je 
mnogo povedal. ocenjevanje 
človeka pc- njegovi zavzetosti 
za cilje K P itd. Ze na tem pr
vem srečanju se je T i to tova-
riško zanimail za moj težavni 
položaj, ki sem ga imel v re
virjih (Trbovl ie . Hrastnik. Za-
.sorje). kjer sem delal za mezdo 
2 in pol dinarja. K o t enkratno 
pomoč mi je določil iz part i j 
skih sred'.ste\r 3000 dinarjev. 

Na pcsvetovanju pod Šmar
no goro. mi je Tito zaupal na
logo (1940). da predsedujem. 
Takrat sem se laihko prepričal' 
da je pri sestavljanju vodstva 
izbiral med tovariši, ki so se 
xnali držati pred policijo, ki he 
bi izdali tovarišev za kakršno
koli ceno, ki so bili že preka
ljeni. T o j e bilo izredno važno, 
ker se je prej nemalokrat zgo
dilo, da je bil kdo omahljiv in 
je izhajal. 

V Padzu. kamor sem s sku
pino pix>isto\'oljcev odšel v ob
rambo španske revolucije, sem 
od tovarišev Ptodcljuba Cola-
koviča. Edvarda Kardelja- P re -
žiho\^ega Voranca in drugih 
izvedel, da je Gorkič (doteda
nji sekretar K P J ) razrešen in 
da bo za sekretarja imenovan 
Tito. Te novice sem se zelo raz
veselil. T o je bilo neposredn'!-) 
po ustanovnem kongresu K P 
Slovenije. Skupaj z jugoslo
vanskimi komunisti sem vedel, 
da jc novi generalni sekretar 

K P J Ti to v o d i t e l j , kakršnega 
do takrat še ni imela naša par
t i j a , delavec, voditelj novega 
t|pa, k i pripada tisti skupini 
zagrebške partijisike organiza
cije (v času frakcijskih bojev 
naJT ia ip redne jša organizacija), 
ki so se že leta 1928 berili p ro 
ti frakcijiskim trenjem in splet
kam, k i so takrat prevladovale 
v n a š i partiji. 

Izredno rad sem prebiral član
ke v »Prole teru« , posebno tiste, 
pod katerimi je stalo ime Rudi 
Tako se je namreč Ti to podpi
soval. Leta 1934 sem bil obve
ščen, da 90 nekoga izpustili iz 
ječe in da bo moral takoj po 
izpustitvi cditi v tujino. Kas 
neje sem izvedel, da je bil to 
Ti to . 

Po ljubljanski aretaciji sem 
bil pod strogim p>olicijskim 
nadzorstvom v Trbovljah, za
radi tega nisem bil na teko
čem o pripravah na jugoslo
vansko in slovensko partijisko 
konferenco. Na sestanku v 
Ljubljani leta 1934 pa sem iz
vedel za sklep jugo.slcvanske 
konference, da se ustanovita 
K P Slovenije in Hrvatske in da 
bo vodstvo partije prešlo v dr
žavo. Na tej konferenci, katere 
delegat C K K P J je bil T i to , so 
me izvolil i v C K . « 

T o je izsek iz predavanja 
Mihe Marinka o srečanju s T i 
tom. V prihodnji .številki bomc 
objavili » K P J v prvih le t ih«. 

-P 

Avtobusni promet - Maribor 
krajevna poslovalnica - Ptuj 

1968 
zeli vsem potnikom in drugim občanom pri

jetno praznovanje novega leta 1968. Želimo 

prijetno m varno vožnjo z našimi avtobusi! 

Občina Slov. Bistrica 

štatenberg in Planina poslujeta z izgubo 
Turizem je v bistriški občini 

slabo razvit. Še slabše pa je 
poslovanje družbenih gostin
skih podjetij. Vsekakor pa pri
vatni sektor dobro po.sluje in 
bo v naslednjih letih še pove
čal svoje kapacitete. 

Letovišče grad 
Štatenberg 

Izguba v gostin&kem podjetju 
letovišče grad Štatenberg zna
ša 1,6 odstotka celotnega dc-
hodka ali 1.923.000 starih dinar
jev. Kl jub temu, da imajo za 
novoletne praznike razprodane 

kapacitete, ni izgledov, da 
- ;)in-avnali letoš^njo izgubo iz 

prvih devetih mesecev. 
V kako težavnem ix>ložaju je 

grad Štatenberg, govori jo dej
stva, da imajo pri tej gospodar
ski organizaciji odpisana osnov
na sredstva v višini 76 odstot
kov, medtem ko je republiško 
povprečje 32 odstotkov, jugo
slovansko povprečje pa je celo 
28 odstctkov. Zaa-adi strukture 
osnovnih sredstev dosegajo ne
koliko višji celotni dohodek, kot 
je republiško povprečje, vendar 
sta neto produkt in dohodek 
precej manjša, kot je republi
ško povprečje. 

Grad Štatenberg jc? tudi 
coroščen plačevanja občinske
ga prometnega davka, ker gra
du ne moremo enačiti z ostali
mi gostinskimi podjetji, ker je 
gostinski objekt z zgodovinsko 
vrednoistjo. 

V primerjavi z lanskim letom 
so v prvih devetih mesecih 
ustvarili letos za 20 odstotkov 
manj dohcdka na delavca. T o , 

zmanjšanje je posledica povi
šanja števila zaposlenih za 31 
odstotkov, čeprav se je celotni 
dohodek povečal za 5 odstotkov. 
Vendar je delovna sila na gra
du izkoriščena precej neena
komerno zaradi ne.s.tainega ko
riščenja nastanitvenih kapaci
tet. 

Hote' P-lanina 
Gostinske podjetje hotel Pla

nina tudi posluje z izgubo. Ta 
je v zaostanku izplačevanja 
osebnih dohodkov v višini 
170.000 starih dinarjev. 

. Iz.pad prometa oziroma manj
ša realizacija v minulih deve
tih mesecih je predvsem posle
dica konkurence privatnega 
sektorja. T o potrjuje podatek, 
da je začelo v zadnjih dveh lo
tih poslovati na cbmočju obči
ne 11 zasebnih bifejev in dve 
privatni gostilni. 

Zmanjšanje rentabilnosti v 
hotelu Planina je povzročilo 
predvsem upadanje prometa v 
količini, povečanje števila za-
pos.lenih in zvišanie prodajnih 
cen. Seveda ps vplivajo na di
namiko produkta v podietiu 
ne,sorazmerno povečanje porab
ljenih sredstev in ostalih stro
škov poslovanja. V primerjavi 
z g ] -3dom Štatenberg dosespjo 
v hotelu Planina več celotneca 
dohodka in noto produkta, je 
pa dohodek na delavca nižji za
radi tega. ker lokal ni cpro.ščen 
občinskega prometnega davka. 

Obe gospodarski organizaciji 
torej iz leta v leto zaostajata 
za i>ovi>rečnimi f i n r i n č n i m i do-
«='7.ki ^' Vo-io<nn ima-
%o prav listi ki vidijo rešitev 
stan.Ta v teh dveh or^anizaci-
,iah v sodplov-iniu s turističnim 
•/druženjem, da bi si (ako Pri-
skrl:)<»li n o j n n zasedbo kapacitet 
sko?;i celo Iclo. -b 

ŠOFER SREČNO POT! 
Organizacija, ki skrbi za po

klicne šoferje in avtomehanike, 
je v Slovenski Bistrici Zveza 
šoferjev in avtomehanikov. 

Zaradi tega sem poprosil 
predsednika Staneta Markuža in 
sekretarja Vinka Kolarja, da 
mi povesta kaj o delu te orga
nizacije. 

Naša organizacija v Slovenski 
Bistrici ima trenutno 93 Članov, 
V zadnjem času smo morali ne
kaj članov izključiti zaradi ne
odgovornosti in nediscipline 

Naša naloga je skrbeti za vT igo-
jo poklicnih voznikov oziroma 
prirejanje tečajev, na katerih si 
vozniki pridobijo kvalifikacijo. 

Tako je sedaj že osmi tečaj 
po vrsti, ki ga obiskuje 27 v o z 
nikov. Tečaj traja pet mesecev 
in je petkrat tedensko po pet 
ur. Obsega 13 strokovnih pred
metov, ki koristijo tečajniku za 
pridobitev kvalifikacije. Doslej 
je šlo skozi naše tečaje že več 
kot 320 tečajnikov. 

Razen tega prirejamo za naše 
člane razna predavanja, na ka
terih spoznavamo tečajnike s 
problemi prometa, o nudenju 
pomoči ipd. Organizirano hna-
mo tudi pravno službo, imamo 
odvetnika, ki skrbi za naše šo
ferje, ki so bili kakorkoli vp le 
teni v prometno nesrečo. Razen 
tega nudimo tudi finančno po
moč tistim šoferjem, ki so je 
najbolj {x>trebni. 

Sredstva ustvarjamo sami, kar 
pa je zasluga najbolj aktivnih 
članov našega društva Pomoči 
ne dobivamo od nikoder, saj 
smo zadnja sredstva od občine 
dobili v letu 1963. Največji vir 
naših sredstev je tombola, ki jo 
priredimo vsako leto. in pa go
stinske storitve, ki jih nudimo. 
V prihodnje želimo ustanoviti 
sklad za pravno pomoč, tako da 
bi naša organizacija plačala vso 
pravno pomoč, ki bi jo potrebo
val naš član. 

Naloga, ki je še pred nami, je 
v tem, da moramo pridobiti ne
kaj sob za šoferje s tranzitnim 
tovorom, ki bi lahko pri nas po 
solidnih cenah prenočili. Saj 
nam je znano, v kakšnih nemo
gočih razmerah so šoferji na 
dolgih potovanjih, v primerih 
nesreč pa nihče ne gleda na 
vzroke oziroma nihče ne pri
pravlja boljših pogojev za šo
ferje na dolgih potovanjih. 

Druga naloga, ki bi se je radi 
lotili, je zgraditev mehanične 
delavnice, ki pa trenutno ni v 
planu, ker ni sredstev, čeprav 
so načrti že narejeni. 

Petnajsti januar je šoferski 
praznik. Zato bomo organizirali 
svečano akademijo, na kateri 
bomo odlikovali najboljše šo
ferje in žene šoferjev za njiho
vo požrtvovalno delo v organi
zaciji. 

Ob koncu razgovora sta oba 
najdelavnojša člana Združenja 
šoferjev in avtomehanikov v 
Slovenski Bistrici zaželela vsem 
šoferjem srečno vožnjo v 1968. 
letu. -b 

KOMUNALNO PODJETJE PTUJ 
p o z i v a v s e l a s t n i k e g r o b n i c n a p o k o p a l i š č u v P t u j u . j 
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PROJEKTIVNI BIRO - PTUJ 

Vsem poslovnim partnerjem in ostalim občanom želimo 

t^pešno in srečno novo leto 1968! 

Preganjani 
; I z zgodovine preganjanja ko-

.munistov v predaprilski Jugo
slaviji j e ohranjeno veliko pi
sanih dokumentov, predvsem 
sodnih procesov proti komuni
stom, razni zapisniki zasliševanj 
komunistov na policiji, pri orož
nikih, razne okrožnice varnost
nih organov, kako naj odkrivajo 
člane K P , in še nekateri drugi 
dokument:.. 

Oddelek ljudske revolucije v 
pokrajinskem muzeju v Ptuju 
hrani nekaj dokumentov o pre
ganjanju ptujskih komunistov 
in tudi okrožnice žandarmerij-
skega polka Dravske banovine 
v Ljubljani, poslane junija 1937 
orožniški postaji v Ormožu. 
Okrožnice razodevajo imena 
članov C K K P J , med katerimi 
je imenovan tovariš Ti to . Ker 
so okrožnice iz dni Titovega na
stopa v vodstvu K P . jih omenja

mo ob jubileju — ob 30-leLnicJ 
Titovega vodstva v KPJ . 

Naj za uvod nekoliko osvet
limo prihod tovariša Tita v 
vodstvo KPJ . 

Pot V ZSSR 
Vemo, da je tovariš Ti to leta 

1934 po prestani h petih letih 
zapora zapustil Jugoslavijo in 
odpotoval v Sovjetsko zvezo. 
Zadnji ostanek kazni — tri in 
pol meseca — je preživel v 
frankopanski trdnjavi v Oguli-
nu. Marca 1934 so ga poslali na 
prisilno bivališče v rojstno vas 
Kumrovec v Zagorju. Pred od
hodom na robijo je uporabljal 
razna ilegalna imena, kakor 
Georgijevič. Zagorac. Rudi in 
druga. Ime Ti to si je nadel leta 
1934. V Moskvi so ga imenovali 
Valter, tako se je podpisoval 
tudi med vojno na brzojavkah, 
namenjenih v Sovjetsko zvezo. 

Leta 1934 se je na poti v SZ 
ustavil na Dunaju, kjer je sto-
loval CK K P J z Milanom Gor-
kičem, sekretarjem C K od leta 
1932. 

Po prihodu na Dunaj so Tita 
kooptirali v politični biro C K 
K P J , nato pa napotili nazaj v 
domovino organizii^at pokrajin
ske konference K P . Septembra 
1934 je prišel na konferenco K P 
v Ljubljano, kjer so je prvič 
srečal s tovarišem Kardeljem. 
Z e septembra 1934 se je spet 
vrnil na Dunaj, od koder je čez 
nekaj tednov odpotoval nazaj v 

Jugoslavijo. Bilo je v času v e 
like stavke trboveljskih rudar
jev, nakar je zopet odpotoval 
na Dunaj. 

Decembra 1934 je bila v L jub
ljani konferenca 'KPJ , na kateri 
se j e zbralo enajst delegatov iz 
Jugoslavije. Na njej so izvolili 
CK K P J spet z Gorkičem na 
čelu, Tita pa so iinenovali za 
člana političnega biroja. 

V Moskvo je tako odpotoval 
šele decembra 1934. Tam so ga 
povezali s Čopičem, predstavni
kom K P J v kominterni. in ga 
na predlog C K K P J imenovali 
za člana balkanskega sekreta
riata pri kominterni, kjer je za
stopal balkanske komunistične 
partije. 

Večkrat v domovini 
že sredi leta 1936 je Tito od

rinil v domovino. Na poti se je 
ustavil v Pragi, nato na Du
naju, prav v dneh, ko se je 
centralni komite KPJ selil v 
Pariz. V Jugoslavijo je prispel 
konec leta 1936. Najprej se je 
zadrževal v Zagrebu, nato pa v 
Beogradu. Kardelju je poveril 
nalogo ustanoviti K P S . Za se
kretarja so izvolili Franca L c -
skoška. 

K o se je tovariš T i to konec 
leta 1936 mudil v domovini, je 
bila njegova glavna naloga 
zbrati prostovoljce za boj proti 
fašizmu v Španiji. Ti to je po 
pogovorih o organizaciji odhoda 
prostovoljcev v Španijo odpoto
val v Pariz na sedež K P J . 

Poleti 1937 je moral Gorkič 
v Moskvo, kjer so ga odsta\'ili 
s položaja sekretarja C K K P J 
in ga celo aretirali. Tita so te
daj poklicali v Moskvo, kjer se 
je sestal z Dimitrovim in z v e 
del za Gorkičevo nezanesljivost 
in za njegovo zvezo z buržo-
azijo. V Moskvi je ostal nekaj 
mesecev in se vrnil čez Finsko 
in Dansko v Francijo, decembra 
1937 pa je odpotoval v domo
vino, da bi izvedel reorganiza
cijo K P J . 

Izdaja 
Okrožnice, ki smo jih v za

četku omenili, so dokaz, da se 
j e jugoslovanskim oblastem po
srečilo dobiti dokaj točne po
datke o vodstvu KPJ . Kdo jim 

j e podatke odkril? Hude krivde 
j e bil osumljen Adolf Muk, na
takar iz Boke Kotorske, ki so 
ga pred tem zaprli in j e v beo
grajskih zaporih pričel izdajati 
K e r je bil povezan z Gorkičem, 
mu je bila organizacija C K K P J 
znana. Tako ni čudno, da so do
bili vsi žandannerijski polki v 
državi okrožnico o voditeljih 
K P J . Okrožnico so polki poslal; 
na svoje postaje. 

Kaj nam odkrivajo okrožnice? 
Po okrožnici z dne 12. junija 
1937 ima C K K P J dvanajst čla
nov, njegov sedež pa je v tujini 
C K je bil — tako piše v okrož
nici — v Pragi in na Dunaju 
kjer je bil tudi sedež centralnc-
telinik'^' 

(Konec priiiodinjič) 

Splošna bolnišnica 

»Dr. JOŽETA POTRČA« - PTUJ 
Želi 

zdravja, sreče in veselja polno novo leto 196S! 

SVEČANOST OB DNEVU 
JLA V BISTRICI 

Dan pred dnevom armade sta 
predsednik občin.«ke skupščine 
Miro K O L E N K O in komandant 
garnizije Slovenska Bii=;trica 
major Branko S U T K O V I C pri
redila sprejem v dfwnu J L A . 
Sprejema so se udeležili v idnej 
ši predstavniki družbenopolitič
nih organizacij in drugi gostje. 
Ob tej priložnosti ĵ ta cba or i 
sala pomen in vlogo J L A v 
gradnji naše socialistične do
movine. 

Pred sprejemom za družbeno 
politične delavce pa sta prire
dila komandant garnizije in 

podpredsednik občine Boris 
P L O Š I N J A K sprejem za pred
stavnike vseh pionirskih odre
dov in šol v občini. Na tem 
^sprejemu so bili obdarovani vsi 
pionirji zb svoje dobre učne 
uspehe. 

Svečana akademija je bila 
v. petek. 22. decembra, v kujbu 
garnizije J L A v Slovenski B i 
strici. 

Ob tej priliki so predstavniki 
društveno političnih organiza
cij čestitali in s skromniani da
rili obdarili predstavnike gar
nizije ob njiliovem prazniku. 

Oficirji in podoficirji ter v o 
jaki pa so bili ob tej priliki 
odlikovani in povišani. 

Komandant garnizije major Branko Sutkovir in sekretar O B ZK 
Slovenska Bistrica Alojz Kores čestitata prisotnim 

G R A D B E N O P O D J E T J E 

DRAVA,PTUJ 

hW v s e m o b č a n o m , d e l o v n i m s k u p n o s t i m . p r e d \ . ^ e ! n 

p n s v o j i m p o s l o v n i m p a r f n e r j e m p p i j r f n o p r n / n o v n -

n i e i n o b i l o u s p e h o v v n o v c » n i l e t u 1 % S ! 

AGROTRANSPORT 
P O D J E T J B Z A S T R O J N A Z E M E L J S K A D E L A I N 
P R E V O Z N I Š T V O 

priporoča svoje usluge in želi uspešno m veselo 
novo leto 1968! 

BLATO TEBI, ZLATO 
MENI! 

v članku z gornjim naslovom, 
k i je bil priobčen v Večeru dne 
1. decembra 1967, je avtor F. F. 
v zelo nerazumljivi vsebini pisal, 
kako se . .žogajO'« s cesto IV . re 
da Juršinci—Polcnžak. Vidi se , da 
avtor članka ne gleda dalje kot 
do svojega plota, čez plot pa ne 
vidi, a l i pa noče videti. 

Nimam namena n a .široko r a z 
pravljati o cesti, s katero se »žo
g a j o « KS Polenšak in KS Juršin
ci n a eni strani in Komunalno 
podjet je Ptuj n a drugi strani, in 
katera ekipa bo dobila več » g o 
l o v « , poudarjam pa le to, da je 
n a prekategorizaciji cest IV. r e 
da delala komisija, k i jo je i m e 
novala SO Ptuj — oddelek za 
upravno pravne zadeve, in je o tej 
cestici "žogici« razpravljala v kra
jevni pisarni Juršinci in Polenšak. 
Za KS J'irsinci je sodeloval v raz
pravi Martm Slodnjak. predsed
nik KS. za KS Polen.sak pa Mi-
mica Sesula in Jože Slodnjak. oba 
člana KS Poicn.šak. Vsi imenovani 
so podpisali zapisnik, da se cesta 

IV. reda Juršinci—Polenšak pusti 
kot nekategorizirana, tj. v vzdrže
vanju obeh KS. 

Od kod bi le ce.<?tno komunalni 
sklad dobival sredstva, če bi dal 
komunalnemu podjetju v vzdrže
vanje v s 3 takšne, malofrckvenčne 
cesto, kot je na primer omenje
na. 

»Zoganje« pa se ne nadaljuje, 
kakor to trdi avtor članka, ampak 
je njegov cilj popularizirati žr 
omenjeno cesto, in če bi se kra
jevni skupnosti Juršinci in Polen
šak končno !e zbudili iz otopelo
sti do vzdrževanja svpjih cest ir 
bi te ceste uredili, si lahko F. F 
brez skrbi, ker vam ne bo nihčr 
-izvolili ' orevzeti. pa tudi citira
nega članka ne bi bilo treba pi
sati in tudi tega meni danes ne. 

Naj si vaščani KS Jur.šinci in 
Polen.sak vzamejo za zgled dej a v 
nost hjiloškega oreriela. na p^-^mf-i 
KS Cirkvilane. Lcskovec in Dole-
na ker se sic^r nehote spomnim 
srbskesa ljudskega pregovora: 
•••Eto sa, kad se veli na, a nema 
ga kad se veli daj.-

Za danes samo toliko v orien
tacijo, drugič pa po potrebi več. 

Veko 

ZDRAVSTVENI DOM PTUJ 

teli vsem ljudem obilo zdravja in sreče v novem 
letu ter da bi se jim uresmčile vse želje in načrti 
za prihodnost. 
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Slovenska Bistrica 

Kdo bo presekal 
»kulturni" vozel 

Vse leto se že vlečejo razpra
ve , kaj bi naj storili, da bi re
šili vprašanje napredovanja kul
turne dejavnosti v bistriški ob 
čini. 

Nezainteresiranost določenih 
krogov oziroma posameznikov 

in neodgovornost vseh institu
cij, razen morebiti sklada za 
kulturno-prosvetno dejavnost, 
j e privedla vso stvar tako da
leč, da organizira izvršni odbor 
občinske konference S Z D L Slo
venska Bistrica razprave o kul
turni dejavnosti v občini. T e 
razprave na terenu naj bi bile 
uvod v problemsko konferenco 
S Z D L v januarju, ki bi obrav
navala in našla rešitev v tej de
javnosti. Zelje, ki j ih bodo iz 
razili občani na terenu, bi naj 
bile vodi lo bodočega dela. 

Razprave na terenu so doslej 
pokazale, da ljudje očitajo pre
ve l iko centralizacijo sredstev v 
centru občine oziroma očitajo 
Slovenski Bistrici, da je hotela 
rešiti kulturno dejavnost v ob 
čini z aktivnostjo v samem cen
tru. Res je, da so organizirali 
k nekaterim predstavam v m e 
stu prevoz in da so bile te pred
stave zelo dobro obiskane. Toda 
dvorana kulturnega doma je b i 
la prazna, če j e bila predstava 
samo za mesto in če ni bil or
ganiziran prevoz s podeželja. 

Vse to je točno. Toda na kaj 
pozabljajo na podeželju? A l i ni

majo v vsakem večjem kraju 
kulturnega doma, ki so si ga 
postavili z lastnimi sredstvi oz i 
roma z dotacijami! Prav pri tem 
pa se moramo spomniti, kakšna 
sredstva so bila oziroma bodo 
še morala biti vložena, če bodo 

hoteli imeti te kulturne domove 
res kulturno opremljene. P o 
javlja se vprašanje, ali ni bilo 
razmetavanje denarja za toliko 
kulturnih domov v občini. 

Razprave bodo na terenih 
kmalu končane. Njihovi rezulta
ti pa so že deloma vidni. Ljudje 
si želijo dejavnosti, vendar ne 
v prevelikem številu, da bo za
nje dovolj zanimanja in sred
stev. 

Upajmo, da bo dala konferen
ca S Z D L ugodne rezultate. Tako 
bi lahko rekel vsakdo, ki zasle
duje sedanje dogodke, če se ob
enem ne spvomni na program 
razvoja kulturne dejavnosti v 

bistriški občini, ki je bil že spre
jet pred leti v vseh podjetjih 
v občini, na katerih so sklenili, 
da bodo odvajali en promile 
svojih osebnih dohodkov v 
sklad za kulturno-prosvetno de
javnost. 

Ka j je z realizacijo tega pro
grama? K j e so tisti, ki so ta 
program izdelali in z njegovo 
pomočjo dosegli, da odvajajo 
delavci en promile osebnih do
hodkov za kulturo? Kakšna je 
odgovornost ljudi, ki so bili iz
voljeni v šest različnih institu
cij, da bi uresničili ta program, 
ki je bil lepo izdelan in ki se je 
že delno uresničeval? A l i je 
krivda na tistih, ki niso znali 
razdeliti teh šest institucij po 
medsebojni vrednosti in odgo
vornosti, ali kdo drug? 

Marsikdo pa lahko vpraša, 
predvsem pa tisti člani SZDL, 
ki organizirajo problemske se
stanke na terenu, da bi zvede/i 
za željo občanov, zakaj sedaj 
sestavljavci dolgoročnega plana 
za razvoj kulturne dejavnosti v 
bistriški občini molčijo in čaka
jo morda na problemsko konfe

r e n c o , da bodo tam povedali 
svoje, kaj so že storili za razvoj 
kulturne dejavnosti in da niso 
morda našli za njo razumevanja. 

-b 

Vsem občanom želi srečno in uspehov polno novo leto 

ter se priporoča 

Z A V A R O V A L N I C A 

SAVA 
P O S L O V N A E N O T A M A R I B O R , Partizanska 3 — 5 / I V 

OBRTNO GRADBENO PODJETJE 

— PTUJ 

želi obilo uspeha v letu 1968 vsem ljudem, posebno 
pa svojim naročnikom in poslovnim partnerjem. 
Priporočamo svoje usluge! 

Tovarna Impol - patron 
šestih šol v občini 

Na zadnji seji upravnega odbo
ra tovarne Impol v Slovenski Bi
strici so razdelili 1,200.000 starih 
dinarjev med šole v občini. Tako 
so sprejele šolske mlečne kuhinje 
600.000 starih dinarjev pomoči za 
otroke socialno ogroženih staršev 
ne glede na to. kje so zaposleni 
starši otrok. 

Razen tega so dali vsaki šoli ne 
glede na velikost 100.000 starih 
dinarjev. To denarno pomoč so 
prejele osnovne šole na Kcblju, 
v Šloven-^ki Bistrici, na Smart-
nem, v Prihovi, v Tinju in Ložni-
ci, katerih patron je tovarna Im
pol. —b. 

K o t l a r 

Ludvik Sdloši 
PTUJ 
ž e l i p r i j e t n o p r a z n o v a n j e 
n o v e g a l e t a 1 9 6 8 v s e m 
s v o j i m o d j e m a l c e m t e r 
p r i p o r o č a s v o j e i z d e l k e . 

T R G O V S K O PODJETJE 

PANONIJA 
P T U J 

želi vsem dobaviteljem in potrošnikom SREČNO 1968. 
L E T O . Tudi vnaprej priporoča bogato izbiro vsega blaga 

v poslovalnicah v Ptuju: Nama, Koloniale , Kovina , 2e-

leznina. Kemikal i ja , Steklarna, Plastika, Oblačila, Slavica, 

Elegant, Papirnica, Galanterija in trafika. Samopostrežna 

ter skladišče špecerije, galanterije, tekstila, železnine in 

p K j h i š t v a ter v zunanjih poslovalnicah: Dornava, Moškajn-

ci, Gorišnica, Muretinci, Bukovci, 'Stojnci, Markovci , M e d -

ribnik, Leskovec, Videm, Cirkulane, Zetale, Podlehnik, 

Kozminci , Stoperce, Dolena, Lovrenc, Ptujska gora, Cir-

kovce, Kidr ičevo, Preskrba v Majšperku, Zarja — tekstil 

in špecerija Majšperk-Lešje, Grajena, Trnovska vas, P o d -

vinci, Desternik in Vitomarci . 

Kval i te tno blago, velika izbira, solidna p>ostrežba, prodaja 

za gotovino in na kredit. 

lETIJSKf KOMBINAT PTUJ 
P T U J , M U Z E J S K I T R G 2 

s s v o j i m i o b r a t i ž e l i S R E C N O I N U S P E Š N O N O V O L E T O 
1968 v s e m k m e t o v a l c e m i n p o s l o v n i m p a r t n e r j e m te r d r u 

g im o b č a n o m . 

M O J A K N J I Ž N I C A 
Kn.iige so za vsakega človeka zelo 

velikesa pomena, ker se iz njih 
marsikaj naučimo. Večkrat pa se 
ob n.iih tudi zabavamo. V naši šoli 
v Trnovski vasi imamo pionirsko 
knjižnico, iz katere si učenci red
no Izposojujemo knjise in iih do
ma beremo. Nekateri učenci smo 
se tudi odločili, da bomo tekmovali 
za Ingoličevo bralno značko. 

Nekega dne nam je tovarlšlca 
učiteljica svetovala, naj si doma 
uredimo lastno knjižnico. Z velikim 
veseljem sem začel s tem delom. 
Knjige sem poiskal na podstrešju, v 
omarah in maminih predalih. N a j 
več sem jih našel na podstrešju. 
Ker so bile zelo zaprašene, sem 
jih moral najprej očistiti. Te knji
ge so bile večinoma iz prvih let 
po vojni, nekaj pa celo iz pred
vojnega časa. Novejše in lepše knji
ge so bile še v omarah, v predalih 
pa so imele svoj prostor kuharske 
knjige in domači zdravnik. Vse 
knjige sem znosil v kuhinjo In jih 
razvrstil po mizi. Nato sem naredil 
v zvezku seznam vseh knjig. Ob 
koncu je zaporedna številka poka
zala, da Imam v knjižnici 60 knjig. 
Vse delo sem opravil z velikim 
veseljem. Ker sedaj še nimam po
sebne knjižne omare, sem knjige 
vse lepo zložil v dedkovo omaro. 

.-Qče Bft. Boi je .QbUut>U. ga bom do-_ 

bil prihodnje leto, če se bom pridno 
učil, majhno knjižno omarico. 

S svojo knjižnico sem zelo zado
voljen. Čeprav vsebuje le še malo 
knjig, se z njo rad ponašam. Zelo 
pogosto odprem dedkovo omaro in 
jo opazujem, še rajši pa jo poka
žem drugim, ki pridejo k nam na 
obisk. Sklenil sem, da si bom vsa
ko leto nabavil nekaj novih knjig, 
da bi obogatil svojo knjižnico. Po
stal bom tudi reden naročnik knjig 
Prešernove družbe. 

Mlan Murko, 
učenec 6. razreda 

osnovne šole Trnovska vas 

D R A G I M I L A N ! 
Čestitam ti k tvoji lastni knjiž

nici. 60 knjig Je ca začetek kar leoo 
število. Saj veš, da navadno zače
njamo z eno aH dvema knjigama 
tn Jih potem po možnostih doc^ija-
mo. 

Praviš, da si boS naročil knjige 
Prešernove družbe Prav Tebi, Mi
lan, pa so sedaj v tvojih letih naj
primernejše mladinske knjige, ki 
jih izdaja Mladinska knjiga. Tudi 
druge knjižne založbe ponujajo 
otrokom in mladini najlepše knjige, 
ki kar tekmujejo po odlični vsebini 
m izbrani opremi. 

Največ veselja pa boš imel, Mi
lan, s tistimi knjigam, ki si jih boš 
sam zaslužil s svojo pridnostjo, 2 
vestnim delom in lepim vedenjem 
Knjižn.T nagrada, ki jo boš prejel 
za svoje delavne dosežke v šoli ali 
pri teitmovanJH pa tudi doma, bo 
tvoj resnični zaklad In ponos tvoje 
knjižnice. Bronasto, srebrno in zla
to bralno značko ti želim! 

A L E N K A 

NESREČA 
Pred dnevi sva se mama In jaz 

peljala z avtobusom iz Središča pro
ti Ormožu. Cesta je bila zamrzla 
in čeprav je bila posuta z gruščem, 
je drselo. Ko je naš avtobus pri
peljal iz ovinka, sem zagledal ve
lik transportni avto s prikolico. 
S grozo sem opazil, da mu drsi 
prikolica na drugo stran ceste. 
Spoznal sem da je trčenje z nami 
neizbežno. Pogled je bil strašen: na 
levi strani jarek in za njim gozd, 
na drugi strani pa nekaj metrov 
globoka graba. V trenutku je avto
bus spodneslo in trčil je v tovor
njak. Zadaj na sedežu ie zajokal 
otrok. Šofer je skočil s sedeža, kjer 
je pravkar še stisnil zavoro. Avto
bus je bil spredaj močno zvit, pa tu
di tovorjak ni odnesel nič bolj po
ceni. 

Imel sem srečo. Ko sem opazil 
nevarnost, sem sunkovito stegnit 
noge in se uprl v steno avtobusa 

PTUJSKA TISKARNA - PTUJ 
Ž e l i vsem svojim poslovnim partnerjem in obča

nom veselo in uspešno novo leto 

1968 
Priporočamo svoje usluge. 

M O D N I K O T I Č E K 

MODELI OBLEK ZA SILVESTROVANJE 
1. M O D E L : črna obleka, dvojni 

šivi, visok ovratnik, enake manše-
te, bel ovratnik In bele manšete 
s čipkami. 

2. M O D E L : blago turkizne barve, 
gornji del obleke in rokavi s sre
brno čipko, nogavice srebrne. 

3. M O D E L : dolga makst obleka, 
rahlo vzorčasto blago, vsa obleka 
visi na ovratniku, nad prsmi velika 
okrasna sponka, čevlji iz istega bla
ga kot obleka. 

Modele je kreirala Darja. 

Ob koncu leta je lepo, če bralce 
okvirno seznanimo z modnimi no
vostmi za pomlad—poletje 1968. 

M O S K A M O D A : 
V nasprotju s prejšnjimi sezonami 

je za naslednjo sezono barva glav
ni vzrok nakupa. Ta ofenziva barv 
mladostne živahnosti, na katere iz
biro je vplivala ženska moda s svo
jimi odtenki secesijsko modre, ze
lene in beige barve, pa je precej 
previdna in premišljeno izbira oslab
ljene tone. Izogiba se vsakemu ble
sku in popolnoma izključuje izra
zito tkanje in vzorce, ki so bili 
osnova predhodnih kolekcij. 

Kar se tiče stila, je razen klasič
nih oblik, pri katerih se manjša 
romantična inspiracija, glavni po
udarek na oživljanju raznih voja
ških stilov. 

Prevladuje blago iz Ciste volne, 
barve pa bodo naslednje: 

S V E Č A N A O B L E K A : črna, mor
narsko modra, antracitno siva. 

O B L E K A Z A M E S T O : znatno 
svetlejše barve, ker je barva glavni 
motiv nakupa — mandeljno zelena, 
secesijsko modra — so avantgardne, 
beige, rjava, siva pa modne barve. 
Vse te barve se bodo uporabljale 
v medlejSih tonih. 

Š P O R T N I S U K N J I Č : vse beige, 
modro in zeleno. 

S A M E H L A C E : avantgardne »sen-
thal«, mešana z rožnato, beige in 
»parme«; modne: zeleno siva, siv-
kasto mandeljnova, živo modra; 
klasična: siva, eventualno preplete
na s parmsko ali modro. 

P O L E T N E H L A C E : barve avant
gardne: senthal in beige, v manjši 
meri pa svetlo lešnikova. peščena, 
medlo bela; aktualne: svetle barve 
in zmerno pastelne, temno kavina, 
rdeča galebja, zelena in modra, in-
spirirana z ameriško »cool« modo. 

2 E N S K A M O D A : 
Vzporedno s konfekcijskimi mo

deli — z skoraj vsega sveta — so 
v Parizu pokazali že spomladanske 
in poletne modele francoskih bou-
tique in nekaterih boutigue visoke 
mode. Ce združimo tendence vseh 
prikazanih modelov, ugotavljamo: 

Ženska moda je obdržala s kro
jem in v detajlih zavestno mladost
ni, skoraj otroški izraz, ki se mu 
pridružuje še vedno aktualna šport
na tendenca. 

Mama me je takoj posnemala. Ni
komur se nI zgodilo nič hujšega. 
Potnikov je bilo malo in so vsi 
ostali celi. Promet pa je bil pri 
priči prekinjen. Šofer nam je spo
ročil, da poškodovani avtobus ne 
more jiadaljevati vožnje. Ni nam 
preostalo drugega, kot da smo se 
peš odpravili v štiri kilometre od
daljeni Ormož. 

v Ormožu smo poklicali milični
ke in jih napotili na kraj nesreče. 
Tedaj smo se že umirili. Midva z 
mamo sva se potem odpeljala z dru
gim avtobusom domov. 

Pokanje pločevine in žvenketanje 
razbitega stekla ml bosta ostala v 
slabem spominu. Ta dogodek bom 
pomnil do smrti. 

Bojan Makovecki, 
8. b razred 

osnovne šole Velika Nedelja 

D R A G I B O J A N ! 
Joj, jo j ! Sreča v nesreči! Cestni 

promet je sedaj v zimskem času 
dvakrat bolj nevaren. 

Napeti dogodek si lepo opisal in 
vem. da ga bodo tudi odrasli bralci 
z zanimanjem prebrali. 

Naj ti bo sreča vedno naklonjena! 
A L E N K A . 

Srečno in uspehov polno N O V O L E T O 1968 želi vsem 
svojim strankam ter se priporoča v prihodnje 

ERHATIČ in sinovi , 
P T U J , M A R I B O R S K A 19 

Kval i te tno izdelujemo vprežne vozove , izvršujemo vsa 
popravila. 

B A R V E : S P O M L A D A N S K I M O 
D E L I : ti so obdržali še vedno ak
tualne rjave odtenke od pastelno 
drap do temno rjave. Rjavi pa se 
močno približujejo: mornarsko mo
dra, srednje siva, bela, živo rdeča 
(rdeča barva zastav). P O L E T N I MO
DELI so prav tako opustili vse 
žgoče fluorescentne barvv Sedanja 
moda izbira pastelne tone in te 
barve meša tudi v kompozicijo. Pri 
enobarvnem tekstilu se srečujemo z 
vsemi barvami, ki smo lih spoznali 
na spomladanskih modelih, pridru
žujejo pa se jim še pastelni odten
ki barv sad.ia: mareliCna. rožnata 
barva notranjosti melon, prava rde
ča opečnata, mornarsko modra (vča
sih tudi olimpijsko modra ali tur
kizna), zelena barva lipovega cvet
ja, bolj ali manj siva, beige, bela. 

Vse opisane modele bomo v letu 
1968 prikazal' s skicami. 

DEDEK MRAZ PRIHAJA 
Otroci m odrasli, vsi se veseli

mo novega lela. Dedek Mraz bo 
pričaral vsem pravljično doživet
je. Odrasli smo dolžni, da vsaj del
no uresničujemo otrokova priča
kovanja. 

V teh dneh je zelo živahno v 
šolah in vrtcih — saj se otroci po
govarjajo le o tem, kaj bo prinesel 
dedek Mraz. 

Nekdo bo dobil sanke, smuči, 
novo obleko, kopico igrač in slaš
čic, mnogi bodo imeli komaj še 
čas, da preetejejo dedkova darila. 
Ali res prinese dedek Mraz darila 
vsem otrokom, ki so pridni? Mor
da pa bodo nekje daleč ostali 
otroci v temni sobici brez lepih 
daril. Kaj bodo ti mislili o dedku 
Mrazu? 

Ob novem letu pa moramo raz
veseliti vsa otro:5ka srca. Dokaži-
mo jim. da jih imamo zares radi 
in da je z?, vsakega ostalo nekaj 
v dedkovem košu. 

V teh dneh delovne organizaci
je pošiljajo svoje predstavnike na 
šole, da bi izročili darila in če
stitali otrokom v oddaljenih va
seh. 

Člani društva prijateljev mladi
ne Ptuj so že pred dnevi začeli 
zbirati denarna sredstva in osta
le stvari, s katerimi so obdarili 92 
otrok osnovnih Sol in posebne šo
le ter nekaj socialno šibkih dru
žin. 

Lahko napišemo, da so člani 
DPM našli povsod veliko razume
vanja, ne samo v delovnih organi
zacijah, temveč tudi pri ostalih 
občanih. »Za otroke radi damo.* 
so se vrstili odgovori. 

Vsem. ki so pokazali tako veli
ko humano razumevanje do otrok, 
iskrena hvala. Zahvaljujemo se 
tudi članom DPM Roriki Lan.^ič. 
.Anici Prešem. -Telki Berlič. Vidi 
Mla-" in Petru Sesula, ki so oo-
žrtvovalno sodelovali v tej ple-
mer>-:*i akcMi in ormomoeli. da je 
v e l i k o otrok ob r o v p ^ i p ^ i sreč
nih. Društ^"" n^-Mateliev 

mladine, Ptui 

PEKARNE VINKO REŠ - PTUJ 

želijo vsem svojim potrošnikom u s p e š n o n o v o le

to ter se še vnaprej priporočajo za obisk v svojih 
prodajalnah! 

PRIZNANJE ODBORU ZA GRADNJO ŠOLE 
V SLOVENSKI BISTRICI 

Predsednik gradbenega odbo
r a za osnovno šolo v Sloven
ski Bistrici Norbert Jedlovčnik 
je poročal na zadnji seji ob
činske sikupščine Slovenska Bi
s t r i c a o gradnji šoile. 

Sklep, d a bo o s i n o v n a šola 
n o s i l a na^iv eksperimentailno-
ogled 'na šola, je vsekakor terjal 
m n o g o naiporov im sredstev-
Posebej pa š e zaradi tega, k e r 
je to edina šola take vršite v 
T u g o s l a A a j i . Vrednost d e l znaša 
v e č kot 467 milijcnov. tako d a 
je neporavnanih računov za ne-

kaij več kot dva milijona sta
rih dinarjev. T o j e usipeh, ki 
ga ni nihče pričakoval, je bilo 
poudarjeno v razpravi o raz
rešitvi gradbenega odbora. 

Glede na to je bil soglasno 
siprejet siklep o razrešitvi grad
benega odbora, posebne priz.na-
nje pa si za svoje delo zasluži 
Norbert Jedlovčnik ter ostali 
člani gradbenega odbora im vsa 
podjetja, ki so tako ali druga
če pomagala, da je Slovenska 
Blsitrica dobila taiko sod-cbno 
iirejeino sodo. - b 

Ormož skozi stoletja 
IX 

Vsi podložniki zemljiSke.i?a go
spostva Ormož so morali dajati svo
jemu gospodu določene dajatve v 
denarju in v živilih, razen tega pa 
so morali opravljati gradu tudi ta
ko imenovano ročno in vozno tlako, 
ki je bila največje breme kmeta 
podložnika v dolgih stoletjih fev
dalnega družbenega sistema — tja 
do vlade cesarice Marije Terezije 
(1740—1780). 

A K — zgodovinski arhiv, 
Ptuj 

Vinogradniška posest 
gospostva Ormož \ 1482 

Ormoško gospostvo <grad Ormož) 
je imelo razen podložnikov, popisa
nih v prejšnjem poglavju, v fevdal
ni lasti še izredno obsežno vinograd
niško posest po skoraj vseh vrhovih 
vzhodnih Slovenskih goric od Sloma 
In Podgorcev do Koga in Jastrebcev 
ob ogrski meji. 

Vinograde so obdelovali kmetje iz 
posameznih vasi in zaselkov, gorice 
so bile na gori, zato so se posestni
ki oziroma hasnovalski lastniki teh 
vinogradov imenovali tudi »gorma-
ni« ali »sogorniki«, nemško »Berg-
holden«. Pravemu lastniku ali gor
skemu gospodu, v našem primeru 
vsakokratnemu ormoškemu grašča-
ku, so morali vsako leto po trgatvi 
v znak odvisnosti oddati določeno 
količino vinskega mošta aH vina ne 
glede na letino in dejanski pridelek. 
To dajatev imenujemo gornlna ali 
vinska desetina. Količina te dajatve 
je bila v glavnem odvisna od veli 
kosti vinograda. Graščaki so Imeh 
seveda vse te dajatve s k r b n o zapi 

sane v posebnih knjigah, ki so Jih 
imenovali register gornine ali vin
ske desetine. Tak register gospostva 
Ormož iz leta 1482 je še danes ohra
njen. Omenjene vinograde so lahko 
izkoriščali tudi kmetje, ki niso bili 
podložniki ormoške graščine, pa 
tudi svobodni ljudje: ormoški me
ščani, središki tržanl, meščani lz 
raznih mest, pa tudi plemstvo svet
nega in cerkvenega stanu. TI vino
gradi so bili dedni. 

Zemljiški posestnik In pravi last
nik teh vinogradov Je seveda budno 
pazil, da so vsi hasnovalcl ali sogor
niki vinograde skrbno obdelovali. 
Ce kdo tega ni storil all nekaj časa 
vinograd zanemarjal ali če ni pra
vočasno oddal predpisane dajatve, 
je izgubil pravico do vinograda, ki 
ga Je graščak dal v obdelovanje ko
mu drugemu. Pravice in dolžnosti 
ter spore sogornlkov in njihovih go
spodarjev, gorskih gospodov, so ob
ravnavali na posebnih zborih. Tu so 
sodili o svojih sporih tudi po sta
rem običajnem ali ljudskem pravu. 

ki se je ohranjalo iz rodu v rod. 
Listine nam v tej zvezi govorijo o 
»gorskih pravdah«, zapisi o teh zbo
rih In o pravnih običajih v zvezi z 
vinogradništvom pa so bili zapisani 
v tako imenovanih »gorskih bu
kvah«, ki so iiile izdane za Štajersko 
že leta 1543 in prevedene v sloven
ščino leta 1582. 

(gospostvo Ormož Je Imelo svojo 
vinogradniško posest organizirano 
v dveh uradih prav tako kakor 
kmečko. 

GORNJI U R A D je obsegal severo
zahodni del od Brezovcev in Sloma 
prek Rucmancev in Mezgovcev, Ko-
račic in Ključarovcev do Lešnice in 
je zajel skupaj 42 vasi ali naselij z 
25(> sogorniki ali kmečkimi posest
niki graščinskih vinogradov. V tem 
uradu je imelo vinograde tudi 30 
meščanov lz Ormoža. 

SPODNJI U R A D je zajel vinograd
niško posest v ormoškem predelu 
Slovenskih goric od Pavlovec do Ze-
rovinec prek Veličan, Brebrovnika 
in SlanCe vasi do Koga, Jastrebec In 
Godeninec. Zajel Je 30 vasi ali na
selij z 229 sogorniki. 

Skupno Je imelo gospostvo Ormož 
okrog leta 1500 v Slovenskih gori
cah v dveh uradih vinogradniško 
posest, ki Jo je koristilo in dajalo 
od nje letne dajatve 485 sogornikov 
v 72 vaseh ali naseljih. A K 

žlvlnorejsko-veterlnarsk! zavod 
PTUJ 
Želi vsem občanom, predvsem pa živinorejcem 
mnogo uspehov in zadovoljstva v letu 1968! 
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Trgovsko podjetje 

ZARJA 
0RM02 
želi skupno s svojimi poslovalnicami: 
VZOR. DOM, 2ELEZN1NA, MODA, PRESKRBA, 
STEKLO-BARVE. I ES, USNJE, GRABE, IVANJ
KOVCI. KOG, MIKLAVŽ. OSLUSEVCL POD-
GOR( I, SEjANCI. SREDIŠČE, TOMAŽ. VELI-
CANE. VELIKA NEDELJA, VUZMETINCI, ZE-
ROVINCI 
vsem svojim odjemalcem in dobaviteljem ter 
vsem drugim občanom mnogo sreče in zadovolj
stva v novem letu 1968 ter še nadalje priporoča 
nakup v navedenih poslovalnicah , 

2 0 0 0 l e t v i n o g | i ^ ^ c i r i i » 
š t v a v S l o v . O o r i e a h 

i n H a l o z a h 
Haloze in del Sloven.sk.ih go

ric sta tipični vinogradniški po
krajini. Vinska trta uspeva tu 
na takih legah, kjer ni mogoče 
gojiti nobene druge kulture. Tež 
ko delo in znoj privatnega in 
družbenega vinogradnika je po
plačano z najkvalitetnejšimi ha-
loškimi in slovenjegoriškimi v i 
ni različnih sort. 

Vinsko trto so v okolici Ptuja 
gojili pred več kot 2000 leti. V 
tujini bi prav gotovo znali na
praviti iz take tradicije in zgo
dovine vinske kulture največjo 
reklamo. V Švici se na primer 
vinogradniki iz kantona Vališ 
hvalijo, da so Rimljani, ko so 
osvajali Vel iko Britanijo, pili 
v ino iz A l p . Sami sicer domne
vajo, da j e bilo to vino iz nji
hove dežele, vendar so znali iz 
tega napraviti tako reklamo, da 
vsakdo, ki pije vino iz Valisa, 
misli, da je to nekaj starega, 
tradicionalnega in zdravega. 

Stari rimski »Poetovio-« je bil 
center vinogradništva na tem 
območju. Iz rimskih časov je v 
Ptuju in Hajdini najdeno vel iko 
predmetov, ki pričajo o pridelo
vanju in uživanju vina. Najzna
menitejši predmeti so oltar, po
svečen božanstvu Liberu in L i -
beri, ki sta bila ptujska bogova 
vina. T a oltar je dal postaviti 
ptujski župan. Ohranjena je tu
di reliefna plošča, ki prikazuje 

trgatev in pojedino v vrtni hi
šici pod brajdami. Ohranjen je 
tudi kalup za vl ivanje modela 
Bachusa in razno orodje, kot na 
primer nož za obrezovanje vin
ske trte, steklene natege za je 
manje vina iz soda. Zanimiva je 
tudi oljna svetilka, z napisom: 
Hrana revežev je kruh, redkev 
in vino. 

Drugi predmeti iz srednjega 
veka in poznejših časov tvorijo 
vinarski muzej. 

V srednjem veku je širila v i 
nogradništvo predvsem duhov
ščina, ki je rabila dobro naravno 
vino za svoje obrede. V Ptuju 
so bili takrat znani minoriti in 
dominikanci. Imeli so največja 
posestva in kleti. Najdene so l i
stine o parcelah in davkih, ki 
so jih minoriti pobirali pri Ha-
ložanih. Tako je ohranjen urbar 
iz leta 1460. V njem so našteti 
kraji in dajatve v vedrih. Skup
no so minoriti v tem letu zbrali 
511 veder vina. 

Gojenje vinske trte skozi sto
letja je pustilo mnogo sledov v 

narodni kulturi in običajih Ha-
ložanov in Slovenjegoričanov. 
Ohranjeni so značilni prirodni 
m.otivi z zidanicami,, starimi le
senimi prešami, klopotci in tako 
dalje. Trgatev se je ohranila 
kot narodni in domači praznik, 
ki je opevan celo v pesmih. 
Martinovanje z gosjo in novim 
vinom pa je neke vrste zaklju
ček dela. 

Ce pogledamo stanje vinograd
ništva po 2000 letih, vidimo, da 
je vse prej kot razveseljivo. Pr
va obnova je bila v glavnem 
končana pred prvo svetovno v o j 
no. Od takrat pa v.se do danes, 
to je v 50 letih, so vinograde 
bore malo obnavljali. 

Po vojni je bilo obnovljenih 
samo kakih 300 ha vinogradov 
od skupnih 1500 ha. Obnova ene
ga ha vinograda stane danes 4 
milijone, kar je nedosegljiva 
vsota za vinogradnika-posame-
znika. 

V bližnji bodočnosti bo treba 
najti denar in obliko obnove, ki 
bo zagotovila stalni napredek, 
ne pa nazadovanje. To ni samo 
gospodarski, temveč tudi social
ni problem Slovenskih goric in 
Haloz. 

Proizvodni stroški so pri nas 
zelo veliki, vendar je kvaliteta 
vina izjemna. Vzhodnoslovensko 
vino je neke vrste monopolno 
blago v vinski trgovini. 

Prihodnost slovenjegoriškega 
in haloškega vinogradništva je v 
načrtni, kompleksni obnovi, z 
najboljšimi sortami, ne glede na 
lastništvo zemlje, zaščiti prove-
nience vzhodnoslovenskega v i 
na ter v samostojnem in enot
nem nastopanju na damačem in 
tujem tržišču. 

Zimsku posebnost v 
cvetličinem svefu 

Gojiteljica lepih cvetlic lonč
nic Lizka Kovačič, Ptuj, Mari
borska 53, je posadila na dan 
republike čebulice belih narcis 
v marmornate kamenike —r 
brez zemlje. Čebulice so pogna
le lepa stebelca, ki jih danes 
krasi že polno dehtečih belih 
cvetov. Neverjetno je sredi mr
zle zime videti lepe bele cvetove 
narcis, ki se prijetno šopirijo. 

Prav tako bogato pa se razvi
jajo mnoge druge cvetlice raz
ličnih vrst, cvetov in barv iste 
gojiteljice. 

Trud, ki ga vlaga človek v ne
go cvetlic, in skrb zanje, mu 
poplačajo le s takimi lepimi 
belimi, dehtečimi cvetovi. 

Mnogo takih cvetlic in ostalih 
lončnic se zelo uspešno razvija 
tudi v podjetju D E L T A , kjer so 
poslovni prostori polni teh pri
jaznih drobnih rastlin. 

PETER ŠEGULA 
mehanik 
PTUJ, Trg svobode 3 
l a k i r a k o l e s a in m o t o r j e , 
o p r a v l j a vsa p o p r a v i l a 
Vsem občanom in delov
nim ljudem želi srečno in 
uspešno novo leto 1968! 

E d i n s t v e n a p r i l o ž n o s t COMPTON MACKENZIE: j 
Kendrick Bangs ae je odpe

ljal s svojim »humberjem« sam 
na izlet. Nekje sredi Norfolka 
je avto obstal. Ki lometre na
okoli ni bilo videti sledi č love
ških bivališč. Sami pašniki, po
lja, tu in tam kako drevo. K e n 
drick se je potil nad motorje.m, 
privil vijak, odvil matico, a vse 
zaman. Ker je bil mlad in šport
no vzgojen, ni takoj začel obu-
pavati in posrečilo se mu je 
celo, da ni umazal elegantne 
obleke. Okvara se mu je pripe
tila okoli devetih, in ob dvanaj
stih so vročina, napor in utru
jenost storili svoje. Kendrick je 
postal lačen. 

Rekli smo sicer, da kilometre 
naokoli ni bilo sledi človeških 
bivališč, a na obzorju je bilo 
le mogoče slutiti manjšo kme
tijo. Tja se je napotil Kendrick, 
ne toliko, da bi iskal pomoči za 
avto, ampak da bi našel karkoli 
za svoj prazen želodec, ki že 
od prejšnjega večera ni dobil 
ničesar vase. 

Prišel je do siromašne kmeti
je in potrkal. Odprla je za čudo 
lepa, mlada in sveža kmetica. 
Na kratko j i je razložil svoje 
težave in poprosil za okrepčilo. 
Ljubko se je nasmehnila in mu 
rekla: 

»Vstopite, vprašala bom mo
ža.« 

In mož je dejal: 
»Prva zapoved je pomagati 

bližnjemu v nesreči. Toda, kot 
vidite, sva zelo revna in . . . « 

»Toda, prosim vas,« ga je 
prekinil Bangs, »vse vam bom 
pošteno plačal in še nagrado 
vam bom dal.« 

» N e gre za denar,« je nada

ljeval kmet, »toda hrane imava 
doma zelo malo. Ce bi se zado
volji l i s kosom kolača in z ma
lo sira, vam prav rada postre-
ževa.« 

Bangs je takoj sedel k mizi 
in komaj je ugriznil v kolač, 
je že vzkliknil : 

»Joj , kakšen božanski kolač! 
Takega nisem jedel .še nikoli v 
življenju! Zares je čudovito 
okusen!« 

Ta čas je že požrešno pojedel 
prvi kos in v zadregi zaprosil 
za drugega. Ta je izginil po go l -
tancu še hitreje kot prvi. K o pa 
je Kendrick hotel še tretji kos, 
je kmet odkimal z glavo in po
vedal, da mora nekaj kolača 
ostati še za jutri in pojutrišnjem. 
Sicer bi morala njegova žena 
iti v mesto po moko, ker jima 
je je zmanjkalo, on pa namera
va iti tja pojutrišnjem, ko bo 
tržni dan, ia bo tako opravil več 
reči hkrati. 

Kendrick si je za silo potolažil 
lakoto in velikodušno ponudil 
kmetu dva funta. Gostitelj ni 
hotel o denarju niti slišati. 

Potem je šel Kendrick nazaj 

k svojemu »humberju« in je ša
ril F>o njem še do večera, a brez 
uspeha. K o se je zmračilo, mu 
ni preostalo drugega, kot da si 
poišče zatočišče pri lastniku do
brega kolača. Znova je razložil 
svoje težave in kmet je dejal: 

» M o j pokojni oče mi je vedno 
govoril , da j e treba popotniku 
v nesreči ponuditi prenočišče. 
Toda spet nam hodi narobe na

ša revščina. Samo eno posteljo 
imava. Ce ste za to, da se stis
nemo v njej vsi trije, bomo 
nekako prespali.« 

Kendrick je bil seveda za to. 
In tako so šli spat. Zena k zidu, 
mož v sredino, kendrick ob rob. 
Spali so mirno in tiho do pol
noči, ko jih je prebudil strašen 
hrušč in trušč. Zena je prva 
skočila iz postelje in pK>gledala 
ven, potem pa zaklicala možu, 
ki si je še mel oči: 

»Joj , iz hleva je ušel črni bik! 
Vsa polja nam bo pomendral!« 

Kmet ni dolgo čakal, ampak 
si je navlekel hlače in zdrvel 
za bikom. 

Zena je stopila nazaj k po
stelji, v kateri je ležal Kendrick, 
ki mu biki niso bili nič mar. 
Tiho je legla k njemu in rekla: 

»Priznajte, da se vam še nikoli 
ni ponudila tako nepričakovana 
in ugodna p r i ložnos t . . . « 

»P rav imate!« je vzkliknil 
Bangs, »dobro, da ste me spom
nil i!« 

In skočil je čeznjo, odkorakal 
k polici, vzel krožnik s kolačem 
in si odrezal velik kos . . . 

DIMNIKARSKO PODJETJE PTUJ 
Z E L I 

srečno in veselo NOVO LETO 1968 vsem občanom., 

Steklar 
ALOJZ KARLOVCEC, 
Prešernova ulica 3, Ptuj 
opravlja poleg vseh ste
klarskih del tudi okvirja
nje slik. 
Vsem svojim odjemalcem 
in ostalim občanom želi 
prijetno praznovanje 
novega leta 1968! 

ZA GOSPODINJE 
Pri pospravljanju stanovanja 

dostikrat pozabljamo, da je tudi 
to delo potrebno opravljati po 
nekem določenem zaporedju in 
s p>osluhom za organizacijo. N e 
bo napak, če vas spomnimo na 
»drobnari je«, s katerimi se sre
čujete vsako jutro oziroma do
poldne. 

— Posteljnino je treba vsak 
dan prezračiti. Torej jo boste ta
koj po vstajanju odnesle na sto
le ob odprtem oknu in jo pre
pustile svežemu jutranjemu 
zraku. Potem stresite rjuhe in 
jih spet naravnajte na postelje, 
da se tudi le-te prezračijo. 

— Medtem pospravite v oma
ro obleke, ki jih ne boste ob
lekle in ki ste jih prejšnji večer 
odložile. Ne pozabite pa, da m.o-
rate tudi nje stresti in — če je 
treba — tudi skrtačiti. 

— Ce nimate sesalnika za 
prah, poberite prah s parketa z 
mehko krtačo na dolgem roča
ju. Pološčite ga lahko z mehko 
krpo, ki ste jo ovi le na isto kr
tačo. 

MEDICAR IN SVECAR 
I V A N F U Ž 

PTUJ 
priporoča svoje izdelke in 
želi v s e m o b č a n o m prijet

no p r a z n o v a n j e novega le

ta 1968. 

Filmski in IV mozaik 
Brigitte Bardot je ljubiteljem 

filma znana po filmih, kjer je v 
polni meri prišlo do izraza njeno 
golo telo, po večkratnih porokah, 
seveda ločitvah, zarokah — skrat
ka, škandalih. Sedanji Brigittin 
mož Gunlher Sachs je pred krat
kim odprl novo/restavracij o »Chez 
M a x i m s « in ob otvoritvi pogostil 
130 osebnosti. Brigitte se je v iz
brani družbi pojavi la bosa. Elita 
pa je dejala: » T o si lahko privo
šči samo Brigitte.« 

Brigitte Bardot 

T V SPORED 
od 31. decembra 1967 

do 6. januarja 1968 
N E D E L J A , 31. D E C E M B R A 

9.25 Poročila. 9.30 Zidane volje v 
novo leto. 10.00 Knnetijska oddaja. 
10.45 Mokedajeva matineja. Nedelj
sko popoldne. Slovenski ansambli 
tekmujejo. 18.15 Novoletni pozdrav. 
18.25 Karavana. 18.55 Dolgo, vroče 
poletje. 19.4n Zgodba z novoletne 
jelke. 20.00 T V dnevnik. 21.00 Cik-
cak. 21.10 Novoletna oddaja. 24.00 
Novoletne želje (do 2.00). 

P O N E D E L J E K , 1. J .ANUARJA 
8.45 Novoletna čestitka in poroči

la. 9.05 Madžarski T V pregled. 9.20 
Novoletne žel.ie. 11.25 Mali svet. 
11.50 Rezerviran čas. 12 05 Dunaj: 
novoletni koncert. 13.20 Risanke. 
13.30 Garmlsch: Smučarski skoki. 
15.30 Novoletna oddaja. 18.30 Iz leta 
1967 v 1968. 19.20 Tradicionalno sre
čanje sosedov. 20.00 T V dnevnik. 
20.30 Novoletna oddaja T V Sarajevo 
in Zagreb. 1.00 Poročila. 

TOREK, 2. J A N U A R J A 
9.20 Poročila. 9.30 Novoletna oddaja 

T V Sarajevo. 12.00 Novoletna oddaja 
T V Titograd. 14.45 Madžarski cigan
ski ansambel. 15.00 Od zore do mra
ka. 15.30 Telesport. 16.10 T V maga-
cin. 17,30 Svet v letu 1967. 18.15 L u 
cija. 19.45 Cikcak. 20.00 T V dnevnik. 
20.30 Novoletna oddaja. 22.00 Novo
letna oddaja. 23.00 Novoletni ritmi 
(do 24.00). 

SREDA, 3. J A N U A R J A 
17.05 Madžarski T V pregled. 17.20 

Poročila. 17.25 Lutkovna serijska 
igra. 17.45 Kje je, kaj je. 18.00 T V 
obzornik. 18.20 Združenje radoved
nežev. 19.05 Glasbeni zaslon. 19.45 
Zoo. 20.00 T V D . 20.30 Cikcak, 20.35 
G. Verdi: Rlgoletto. 22.55 T V D . 

ČETRTEK, 4. J A N U A R J A 
17.10 Poročila. 17.15 Tiktak: zgodba 

o Ferdinandu. 17.30 Račka — lut
kovna igra. 18.00 T V obzornik. 18.20 
V narodnem ritmu 18.45 Po sledeh 
napredka. 19.05 Splet — humoristič-
na oddaja. 19.45 T V prospekt. 20.00 
T V D 20.30 Cikcak. 20.35 Mozaik 
kratkega filma. 21.05 Balet. 21.40 
Aktualna tema. 22.00 Zadnja poro
čila. 

PETEK, 5. J A N U A R J A 
17.25 Poročila. 17.30 Moj prijatelj 

Fricka. 18.00 T V obzornik. 18.20 
Mladina poje. 19.05 Brez parole. 
19.35 Zgodba o konjaču. 19.55 Cik
cak, 20.00 TVD. 20.30 Cikcak. 20.35 
Orfcj. 22.00 Zadnja poročila. 

SOBOTA, 6. J A N U A R J A 
13.25 Innsbruck: smučarski skokL 

17.35 Iz tedna v teden. 13.00 T V ob
zornik. 18.20 I. Tavčar: Vlsoška 
kronika. 19.20 Sprehod skozi čas. 
19.45 Zoo. 20.00 T V D 20.30 Cikcak. 
20.35 Obrt. 21.35 Videofon. 21.50 Gi-
deon. 22.40 T V D . 23.00 Hokej Me-
dveščak—Kranjska gora. K a k o b o m o p r i e a k a l i 

n o v o l e t o ? 
31. december — to je datum, 

o katerem dolgo prej govorimo. 
Ce ste sklenidi pričakati novo 
leto v družbi prijateljev ali v 
družinskem krogu, napravite 
vse, da boste ustvarili čim bolj 
veselo atmosfero, takšno, ka
kršno vsi pričakujejo. O tem, 
kaj je potrebno pripraviti za na 
mizo, ne bi govorili . Vsakdo bo 
pripravil mizo po svojih mož
nostih ter postavil nanj ic peče
nega pra.šička ali ocvrto perut
nino, sirov zavitek, torto, sadje, 
čokolado . . . potem še vino, ko
njak, l i k e r . . . N o v o leto pri
čakujemo namreč s a m o enkrait 
na leto. 

Okraski 
Kcit vedno, če ne še bolj koit 

sicer, je pomembna dekoracija. 
Tu je predvsem novoletna 
smrečica. K o jo kupujete, ved
no pomislite na to, da je lepša 
mala, lepo oikrašena, kakor v e 
lika, pa prazna. Razumljivo je, 
da je še mnogo drugega razne
ga siteklenega nakita, s čimer 
lahko okrasimo drevesce. Beli 
in rdeči trakovi in raznobarvne 
lučke delujejo lepo in praz
nično. 

Nakit za smrečico lahko izde
late tudi doma in je za otroke 
posebno vnesel je. T o sploh ni 
komjpliciraiao. Zadostuje, če na 

karton nairišete oblike raznih 
živaJi, zvezd in drugih predme
tov, potem to izrežete in oble-
pite s papirjem živih barv. Prav 
tako lahke obarvamo razne 
drobne bonbone s tem, da j i h 
zavijemo v obaj-van papir ter 
z nitko obesimo na drevesce. 

Ce novoletna darila niso tež
ka in če jih ni dosti, j ih lahko 
obesimo na drevesce. Sicer pa 
jih zložimo pod smrečico. 

Darila 
Drcbna darila gpakirajte v 

škatLo za čevlje, rokavice pa v 
škatlo za klobuk. Paket lepo 
zavijte in zvežite z zlato v r v i 
co. Odpiranje paketa naj zahte
va čimveč časa, ker to poveču
je vznemirjenost pričakovanja 
obdarovanca pa tudi opazoval
ca. 

Sobo, kjer bosite čakali novo 
lete, okrasite z vejicami zimze
lena in svečkami, ki jdh boste 
prižgali opolnoči. Ce ste prejeli 
mnogo čestitk, jih postavite na 
Videm prostor Nekaj lepih rde
čih in belih cvetov bo poudari
lo zelenilo, s katerim ste okra
sili sobo. 

Ne pozabite točno ob polno
č i ugasniti luči. Prižgite sveč
ke in na toči te kozarce. Prisrč
no voščilo j e najlepši uvod v 
novo leto. 

KINO 
KINO BUCKOVCI 

31 decembra angleški barvni kl-
nemaskopski film V E L I K I K L U B 
M L A D I H 

KINO GORISNICA 
31. decembra amen.ški film O S A M 
LJENI SO HR.^VBRI. 

K I N O L J U T O M E R 
30. in 31. decembra ameriški klne-
maskopski film K R A L J I C A K O 
L O R A D A . 

KINO ORMOŽ 
30. decembra nemški film S K R I V 
N O S T N A G R O B N I C A ; 31. decem
bra ameriški barvni film V O H U N 
N A POVELJE. KINO PTUJ 
29. in 30. decembra ameriški bar
vni kinemaskopsk! film V E S E L A 
D E K L E T A ; 31. decembra, 1. in 2. 
januarja amerškl barvni kinema-
skopski film C I M A R R O N ; 3. In 
4. januarja ameriški barvni klne-
maskopski film L J U B E Z E N V 
L A S V E G A S U . KINO TOMAZ p r i 0RM02U 
31. decembra ameriški flm PTICL KINO VELIKA NEDELJA 
"0. decembra ameriški barvni filn*. 

Bife 
FRANC LUŽNIK, 
Ormoška cesta 18, Ptuj 
želi srečno novo l e t o 1968 
vsem obiskovalcem i n dru
gim občanom! 

http://Sloven.sk.ih


RADIJSKI PROGRAM 
oi) 31. decembra 1967 

do 6. januarja 1967 
. \ t U E L J A , 31. DtCE.MBRA 

8.00—8.00 Dobro jutro 1 — vmes ob 
e.Oi—6.20 Poročila. 6.30 Informativna , 
oddaja. 7.00—7.10 Poročila. 7.20 Infor-
niauvna oddaja. 7.30—7.45 Za kmetij
ske proizvajalce. 7.50 Informativna 
oddaja. 8.00 Poročila. 8.05 Radijska 
igra za otroke. 9.00 Poročila. 9.05 Po
slušalci čestitajo. 10.00 Se pomnite, 
tovanšj . . . 10.25 Pesmi borbe in dela. 
10.45—11.50 r^epe melodije — vmes ob 
11.00—11.13 Poročila. 11.50 Pogovor s 
poslušalci. 12.00 Poročila. 12.10 Poslu
šalci čestitajo. 13.00 Poročila. 13.15 I2 
operetnih partltur. 13.40 Jugoslavija 
in svet. 14.00 Nedelja ob kmečki peči. 
15.00 Poročila. 15.05 Igramo za razve
drilo. 16.00 Z novoletno jelko za 
vas , . . 17.00 Poročila. 17.05 Pod odpr
tim nebom. 18.00 Zaplešite z nami. 
19.00 Lahko noč, otroci! 19.10 Obve
stila. 19.15 Glasbene razglednice. 19.30 
Radijski dnevnik. 20.00—24.00 V nede
ljo zvečer — na Silvestrovo — vmes 
ob 22.00—22.05 Poročila. 23.00—23.05 
Poročila. 23.55 Minute pred polnočjo. 
0.00 Srečno 1968! 0.01 Prvi ples v letu 
lOfiS. i-.oo Za vsakogar nekaj. 2.00 Spo
mini In želje. 3.00 Novo leto — novi 
ritmi. 

P O N E D E L J E K , 1. J A N U A R J A 

6.00—3.00 Dobro jutro v novem letu! 
- - vmes ob 6.05—<i.20 Poročila. 7.00— 
7.10 Poročila. 7.10—7.30 Jože Smit: Ko
ledar. 8.00 Poročila. 8.05 Veseli tobo
gan. 9.00 Poročila. 9.05 Zabavne me
lodije. 10.00 Milenko Sober: Človek 
na poti. 10.20 Novoletni narodni in 
narodno-zabavnl giasbeni se.jem. 11.00 
Poročila. 11.15 Pojo slavni operni 
pevci. 12.00 Poročila. 12.10 Propagand
na oddaja. 13.00 Poročila. 1.?.15 Kon
cert ob Ivaminu. 14,00 Ernest Petrin: 
Zanje ni pravnika. 14.20 Popevke « 
festivalov v letu 1967. 15.00 Poročila. 
13.05 Pri vas doma. 16.00 Radijska 
igra, 17.00 Poročila. 17.05 Ples ob 17.05. 
17.55 Igra Simfonični orkester. 19.00 
Lahko noč, otroci! 19.10 Obvestila. 
19.15 Godala v ritmu. 19.30 Radijski 
dnevnik. 20.00 Pripoved o sreči. 21.00 
Rapa Suklje: Basni. 21.40 I / solistič
ne fTlasbe. 22.00 Poročila. 22.10 Za ples 
In prijeten konec dneva. 23.00 Poro
čila. 23.05 Literarni nokturno. 

T O R E K , 2. J A N U A R J A 

6.00—3.00 Dobro jutro! — vmes ob 
6.05—6.20 Poročila. 7.00—7.10 Poročila. 
fi.OO Poročila. 8.05 Najmlajšim poslu
šalcem za Novo leto. 9.00 Poročila. 
H.00 Mojca Murko: Hrana 7 morja. 
14.20 Za kmečko pečjo. 15.00 Poročila. 
15.05 Opera »Faust- . 16.00 Športna 
oddaja. 16.30 ••Pojdem na prejo . . .* 
17.00 Poročila. 17.05 Ples ob 17.05. 18.00 
Branko Somen: Humoristični pravo
pis. 13.40 Lahka glasba z orkestrom 
RTV Ljubljana. 19.00 Lahko noč, 
otroci! 19.10 Obvestila. 19.15 Minute s 
pevko Eldo Viler. 19.30 Radijski dnev
nik. 20.00 Radijska igra. 21.00 Pesem 
godal, 21.15 De.set pevcev — deset me
lodij. 22.00 Poročila. 22.10 Plesna glas
ba. 23,00 Poročila. 23.05 Literarni nok
turno. 

S R E D A , 3. J A N U A R J A 

4.30—0.00 Dobro jutro! — vmes ob 
4.45 Informativna oddaja. 5.00 Poro
čila. 5.30 Vremenska napoved — Sve
tujemo vam. 5.45 Informativna odda
ja. 6.00 Radijski dnevnik. 6.30 Infor
mativna oddaja. 6.50 Za vas. 7.00 Po
ročila. 7.25 Informativna oddaja. 8,00 

Poročila—Radijski in TVspored. 13.30 
Priporočajo vam . . . 14.00 Poročila. 
14.03 Za razvedrilo. 14.33 Poslušalci 
čestdtajo. 14.55 Kreditna banka Ljub
ljani. 15.00 Radijski dnevniV:. 15.20 
Glasbeni intermezzo. 15.45 Naš podli
stek. 16.00 Z a vas. 17.00 Poročila. 17.05 
Mladina sebi in vam. 18.00 Poročila. 
IS.15 Dela Johannesa Brahmsa. 18.40 
Naš razgovor. 19.00 Lahko noč. otro
ci! 19.10 Obvestila. 19.15 Glasbene raz
glednice. 19.25 Pet minut za EP. 19.30 
Radijski dnevnik. 20.on Franc Martin; 
--Čarobni nanoj«. 22.00 Poročila. 22.10 
Jazz. 23.00 Poročila. 23.05 Literarni 
nokturno. 

Č E T R T E K , 4. J A N U A R J A 

4.30—8.00 Dobro jutro! — vmes ob 
4.45 Informativna oddaja. 5.00 Poro
čila. 5.30 Vremenska napoved — Sve
tujemo vam. 5.45 Informativna odda
ja. 6.00 Radijski dnevnik. 6.30 Infor
mativna oddaja. 6.50 Za vas. 7.00 Po
ročila. 7.25 Informativna oddaja. 8.00 
PoročUa — RadijsM in televizijski 
spored. 14.00 Poročila. 14.03 Izbrali 
smo vam. 15,00 Radijski dnevnik. 
13.20 Glasbeni intermezzo. 15.40 Mali 
recitali. 16.00 Vsak dan za vas. 17.00 
Poročila, 17.05 Simfonični koncert. 
13,00 Poročila, 18.15 Turistična odda
ja. 18.45 Jezikovni pogovori. 19.00 
Lahko noč, otroci! 19.10 Obvestila. 
19.15 Pevka Ivanka Kraševcc. 19.25 
Pet minut za EP. 19.30 Radijski dnev
nik. 20,00 Domače oesmi. 21.00 Lite
rarni večer, 21.45 Glasbeni nokturno. 
22.00 Poročila. 22.10 Skladbe Danila 
Svare. 23.00 Poročila. 23.05 Literarni 
večer. 

P E T E K , 5. J A N U A R J A 

4,30—8.00 Dobro jutro! — vmes ob 
4,45 Informativna oddaja. 5.00 Poro
čila. 5.30 Vremenska napoved — Sve
tujemo vam. S.45 Informativna odda
ja. 6.00 Radijs-ki dnevnik. 6.30 Infor
mativna oddaja. 6.50 Za vas. 7.00 Po
ročila. 7.25 Informativna oddaja. 8.00 
Poročila — Radijski in T V spored. 
H.OO Poročila. 14.05 Valčki In uver-
lu:e. 14.35 Poslušalci čestitajo. 14.55 
Kreditna banka Ljubljana. 15.00 Ra
dijski dnevnik. 15.20 Napotki za tu
riste. 13.25 Glasbeni intermezzo. 15.45 
Kulturni globus. 16.00 Za vas. 17.00 
Poi-očila. 17.05 Človek in zdravje. 
17,15 Glasbene uganke. 18.00 Poročila. 
1S.13 Zabavna glasba. 18.43 Na med
narodnih križpotjih. 19.00 Lahko noč. 
otroci! 19.10 Obvestila. 19.13 Pevka 
Tafjana Gro=. 19.25 Pet minut za KP. 
10.30 Radijski dnevnik. 20.00 Zbor 
Slovenske filharmonije. 20.30 Ob isti 
uri. 21.15 Oddaja o pomorščakih. 22.00 
Poročila. 22.10 Sohonberg, \Vobem. 
Berg. 23.00 Poročila. 23.03 Literarni 
nokturno. 

SOBOTA, 8. J A N U A R J A 

1 'O—8.00 Dobro jutro! — vmes ob 
4.43 Informativna oddaja. 3.00 Poro
čila. 3.30 Vremenska napoved — Sve
tujemo vam. 5.43 Informativna odda
ja. 6.00 Radijski dnevnik. 6.30 Infor
mativna oddaja. 6.f}0 Za vas. 7.00 Po
ročila. 7.25 Informativna oddaja. 8.00 
Poročila — Radijski in T V spored. 
13.10 Obvestila in 7abavna glasba. 
l.T.SO Priporočajo vam . , . 14.00 Poro
čila. 14.03 Od melodije do melodije. 
14.53 Kreditna banka Ljubljana. 15.00 
Radijski dnevnik. 15.20 Glasbeni in
termezzo. 15.45 Naš podlistek. 16.00 
Za vas. 17.00 Poročila. 17.05 Gremn v 
kino. 17.33 Beatglasba. 13.00 Poročila 
18,15 Pravkar prii^oelo. 18,50 S knjiž
nega frrtg 10 no T.?ihko noč. otroci" 
!9.10 Obvestila, 19.13 Pevec Stane 
Mancini. 19.2,> Pet minut za EP. lO.-in 
Radijski dnevnik. 20.00 Snozna^^aimc 
svet in domovino. 21.30 Tz fonotPk'= 
radia Koper. 2?.«0 Poročila. 52.10 o n -
dsja 7» izseljence. ?.'?.on Poroči 
?"?.n5 S nlpsom in pp'-m;io v ncvi '• 
den. 1.00 Zadnja poročila. 

Delavska univerza Ptuj 
Uelavbka univerza Ptuj bo prire

dila od 28. decembra 1967 do 4. ja
nuarja 1968 v svojih izobraževalnih 
i;entrih naslednja predavanja: 

PETEK, 29. DECE.MBR.V: 
Z . \ V K C : Zdravstvena zaščita pri 

pitanju govedi; prva pomoč; pre
daval bo dipl. vet. Bogdan Lah; ob 
18. url v dvorani krajevne skupnosti, 

M A R K O V C I : Tehnologija pri pro
izvodnji brojlerjev; predaval bo 
mag. vet. Franc Kac; ob 18.30 v 
šoli. 

G O R I Š N I C A : Cilji kooperacije in 
prodaja živalskih proizvodov; pre
davala bosta Maks KampI in dipl. 
ekon. Franc Tomanič; ob 18. uri v 
šoli. 

S O B O T A , 30. D E C E M B R A : 
C I R K U L A N E : Varstvo rastlin v 

rastlinski proizvodnji; predaval bo 
dipl. Inž. Egon Zoreč; ob 17. uri 
v šoli. 

SREDA, 3. J A N U A R J A : 
D E S T E R N I K : Tehnologija pitanja 

mesnatih svinj; zdravstveno varstvo 
pri pitanju svinj; predaval bo dr. 
Štefan Bauman; ob 18. uri v šoli. 

G R A J E N A : Cilji kooperacije in 
prodaja proizvodov; predaval bo inž. 
Milan Koren; ob 18.30 v šoli. 

HAJDIN.A: Cilji kooperacije in 
prodaja rastlinskih proizvodov; 
predavala bosta Maks KampI in 
dipl. ekon. Franc Tomanič; ob 18. 
uri v šoli. 

ČETRTEK, 4. J A N U . \ R J - \ : 
V I D E M : Varstvo rastlin v rastlin

ski proizvodnji; predaval bo dipl. 
inž Egon Zoreč; ob 18. uri v šoli. 

P O D L E H N I K : Cilji kooperacije in 
prodaja živalskih proizvodov; pre
davala bosta Maks KampI in dipl. 
ekon. Franc Tomanič; ob 18. uri v 
šoli. 

CTKKOVCE: Zdravstvena zaščita 
pri pitanju govedi; prva pomoč; 
predaval bo dipl. vet. Vladimir 
Vrečko; ob 18.30 v šoli. 

TRŽNE CENE 
POVRTNINE IN SAD.IA 

V PrUJSKI POSLOVALNICI 
»POVRTNINE« (PRI MAGDI) 
Grozdje I I 4. hruške I jabolka I 

2,50. jabolka I I 2,20, jabolKa I I I 1,80, 
odprte smokve 4,80, celofan smokve 
1,55, arašidi zav, 1,43, banane 4,90, 
grapefruit 3,80, limone 4,80. manda
rine 4,50, celi orehi 5.40, orehi — 
jedrca 24, pomaranče 4,10. rozine 
4,70. celi rožiči 3.25. suhe slive 5,40, 
cvetača 4.40. čebula 1,80, česen 12, 
jedilno korenje 1,30, krompir I 0.90, 
krompir I I 0.80, ohrovt 2, pesa 1.30, 
peteršilj 2.90. črna redkev 1. kisla 
repa 1.60. solata (endivija) 3, solata 
(taraziljankal 5,.30. zelena 3, svež.e 
zel.ie 2, kislo zelje 1.60, fižol (cipjro) 
4,50. fižol (prepeličar) 4,50. fižol (te-
tovec) 3.90. papirnate vreče 3,15, ja j 
ca 0.56, belo olje 11 5, belo olje 0.5 1 
2.80, bučno olje 1 1 12, bučno olje 
0,5 1 6,20. 

PROMETNE NESREČE 
16. 12. 1967 ob 06.00 uri )e prišlo do 

promelne nesreče na cesti 11/350 v na
selju Biš, p. Trnovska vas, med oseb
nim avtomobilom MB 249-41, ki ga je 
vozi! Matija PRAVDIC iz Ucrbctinc št. 
6, in govejo vprego z dvema vozoma, ki 
jo je vodil Jože ORNIK iz Biša št. 60. 
Na osebnem avtomobilu je nastala ško
da za ca, 2000 N din. Telesnih i>oškodb 
ni bilo. 

19. 12. 1967 ob 15. url se je pripetila 
prometna nesreča na cesti 11/349 pri 
mostu Bori med voznikom osebnega 
avtomobila rcg. št. 34-EF.-582, ki ga je 
vozil tur.ški državljan Ali E R K A \ iz 
Istainbula, in osebnim avtomobilom CE 
122-ul, ki gH je vozil Ivan ZAJC iz Ve
lenja. Nastala je škoda za ca. 20.000 N 
din. Telesnih poškodb nI bilo. 

16. 12. 1967 ob 19.15 se je pripetila 
prometna nesreča na cesti IV. reda št. 
1928 v Kidričevem med voznikom oseb
nega avtomobila MB 168-28, ki ga je 
vozil Jože VIDOVIC Iz Kidričevega, in 
kolesarjem Albinom REPINCO.M iz 
Apač št. 143 Pri trčenju je nastalo na 
obeh vozilih za približno 520 N din 
škode. Telesnih poškodb ni bilo. 

22. 12. 1967 ob 7.30 je prišlo do la/je 
promelne nesreče na cesti 11/349 v vasi 
Zavrč pri hiši št. 7 vozniku osebnega 
avtomobila znamke VW reg. št. VA1N.T-
8?-D, jugoslovanskemu državljanu. Voz
nik je vozil iz Ptuja proti Zagrebu. Pri 
hiši št. 7 v Zavrču ga je začelo zana
šati in tako ie trčil v stopnice in si 
poškodoval vozilo, na katerem je škotlc 
za ca. 5000 N din. Telesnih poškodb 
ni bilo. 

23. 12. 1967 ob 10.45 se je pripeiila 
lažja prometna nesreča na cesti 11/346 
v bližini gostilne Vlinkc ZIJPAMC v 
Lovrencu na Dravskem polju, osebne
mu avtomobilu znamke FI.AT 850 leg. 
št. MB 226-75, ki ga je vozil voznik 
Ciril OZ.MEC iz Oslu.šcvc št. 1.̂ . Lažje 
je bil telesno poškodovan sopotnik v 
avtomobilu, ki ie iskal zdravniško po
moč v pilliski bolnišnki. \1alcrialny 
škoda na o.sebiicm avtomobilu znaša 
približno 2000 N din. 

ŠPORT 

KDO JE KRIV? 
V ponedeljek. 25. decembra, 

je bil ob^ni zbor nogometnega 
društva Alumini j . V začetku so 
prisotni in najvnetejši prista
ši, ki se jih je zbralo nad ste, 
poslušali poročilo predsednika, 
tehničnega vodje, sekretarja in 
blaga.Tnika. 

Ra2;prava po poročilih pa je 
zahtevala ugotovitev krivcev, 
ki so spravili Aluminij na zad
nje mesto druge zvezne nogo
metne lige. Tako slabe uvrstil^ve 
so bili krivi uprava, igralci ter 
dileme- ali bo dcvolq sredstev 
za iz,plačilo dohodkov. Toda po
ročilo blagajnika je pokazalo, 
da bi bilo sred.stev dovolj , saj 
j im je še ostailo 3 in fx>l mil i jo
na starih dinarjev sredstev. T o 
bi bilo dcvolg za izpliačilo pre
mij, če bi igralci osvojili točke. 
Igralci so precej krivde valili 
na tarifni pravilnik in pa na 
dejstvo, da jim je bil prečitain 
7. besedami: » T o je bil vaš pra
vilnik. O njem lahko disku ti
ramo, spremeniti pa se ne da 
ničesar.« Res je, da .ie to lahko 
eden od vzrokov slabih iger in 
porazov, ni pa glavni vzrok. 
Prodaja Šoštariča MariborU' 
zahtevki drugega vratarja Bra-
čiča po odhodu Šoštariča za zv i -
ša.nje h ram ar i ne, kar je pripe
ljalo do prekinitve pogodbe, ne
disciplina igralcev na trenin
gih in tekmah, njihovo karta
nje pozno v noč in popivamje 
pred tekmami, slab.ša fizična 
pripa-ava igrailcev kot v lan-
sikem letu ter slabši kader igral
cev pa so ostaili vzroki, ki so 
pripeljali Aluminij na zadnje 
mesto. 

K o je bilo na občnem zboru 
že dovolj obrekovatnja in iska
nja kr ivcev za slabo uvrstitev^ 
so izvolil i nov upravni odbor. 
Zanimivo je- da sta v novem 
upravnem odboru ostala od 
starih članov samo trener in 
hišnik društva Aluniinij. Od
stopil je tudi sedanji tehnični 
vodja Jainko Repič. 

Tako so pred novim itprav-
nian odborom vel ike naloge, ka
ko zagotoviti sredstva za na
daljnje ligaško tekmovainje, ker 
je občni zbor sklenil, da pre-
puisti to novemu upravnemu od
boru, in iskanje ncvega tehnič
nega vodje, čeorav je prej šn i i 
trener Ante Kurelič obljubil 
pomoč. -b 

NESREČA NE POČIVA 

v Z.VDNJEM ČASU SO SE Z U R . \ -
VILI . \ L I SE SE Z D R A V I J O V 
PTUJSKI B O L N I Š N I C I N.ASLED-

NJI P O N E S R E Č E N C I : 
Anton Emeršič (rojen 1943), Sla

tina 24, se je z nožem urezal v 
le\'o roko; Marija Korošec (1933), 
Budina 65, si je pri delu poškodo
vala levo roko; Bernard Jug (1960), 
Breg 27, si je pri sankanju poško
doval levo nogo; Miran Kaiser 
(1937), Cirkovce 38, .se je usekal v 
desno roko; Janez Gobec (1923), Ju-
rovci 23, si je z motorno žago po
škodoval desno roko; Ivana Sic 
(1919), Pacinje 35. je padla in si po
škodovala levo nogo; Angela Arnuš 
(1921), Gorišnica 11, si je pri delu 
poškodovala desno nogo: Franc 
Svenšek (1892), Stanožina 38, je pa
del in si poškodoval desno roko; 
.Alojzija Polajžer (1954), Stoperce 31, 
si je pri sankanju poškodovala des
no nogo: -Albin .Adam (1953). Ccrmo-
žiše 18. si je pri smučanju poškodo
val desno nogo; Martin Cigula (1911), 
Dornava 120. jc padel s kolesa in 
si poškodo\al desno nogo: .Anton 
Gajscr (1927), Ma.jšperk 10, si je pri 
prometni nesreči poškodoval desno 
roko; Borut Kmetcc (1964), Središče 
124, je padel in si poškodoval levo 
nogo; Vida Sirec (1955), Zetale 86, 
si je pri sankanju poškodo\-ala des
no nogo; Jožefa šoba (1337), Murši-
čeva 3, Ptuj, je padla in si poško
dovala desno nogo; Elizabeta CuS 
(1908). Bratislave! 50, je padla in si 
poškodovala levo nogo. 

Obvestilo 

Oddelek za državljanske zadeve Skupščine občine Ptuj obve-
šča lastnike motornih vozil, da bo od 3. januarja 1968 dalje podalj
ševal veljavnost registracije motornih vozil za leto 1968 po nasled
njem razporedu: 

IMOTORN.A K O L E S A : 
dne 3. januarja ]<)6S z evidenčno tablico MB 10-039 do MB 13-.-.00 
dne 4. januar,ja I9'i8 r evidenčno tablito MB i:5-."iOl do M B lS-:!()0 
dne 3. januarja 1968 z evidenčno tablico MB 18-:!01 do MB .'0-;!(K) 
dne 8. januarja jnG8 z evidenčno tablico M B 20-:)oi do .ATB 22-0»m 
dne 9. januarja IflfiS z evidenčno tablico MB 22-001 do MB 22-900 
dne 10. januarja 1968 z evidenčno tablico MB 22-901 dalje. 

A V T O M O B I L I : 
dne 11. januarja 19S8 z evidenčno tablico MB 10-22 do !MK 30-50 
dne 12. januarja 1968 z evidenčno tablico MB 30-51 do MB 71-30 
dne 13. januarja 1M68 z evidenčno tablico MB 74-31 do MB 108-90 
dne Ifi. januarja 1968 z evidenčno tablico . M B 108-91 do M B 129-0« 
dne 17. januar.ja 1968 z evidenčno tabliio : M B 1?'t-(il do !MB 149-,30 
dne 18. januarja 19(i8 z evidenčno tabli<(» M B ll')-51 do MB 181-70 
dne 19, .jantiar.ja 19S8 z evidenčno tablico MB 181-71 do :\1B Ut6-30 
dne 22. januarja 1968 / evidenčno tablico MB l<iK-3i do MB 2:)3-0O 
dne 23. januarja 1968 z evidenčno tablico MB 23.1-30 dalje. 

TOVORNE PRIKOLICE: 
Od 23. .januarja 19fi8 do 2«. januarja 19K8. 
Lastniki motornih vozil, ki za leto 19H8 ne bodo podaljšali ve

ljavnosti registracije, morajo do 27. januarja 19H8 oddali <'\idciune 
tablice oddelku za državljanske zadeve Skupščine občine Ptuj. 
Podrobnejša navodila daje sprejemna pisarna Skupščine občine 
Piuj. 

T E D N I K 
glasilo Socialistične zveze delovnega ljudstva, izdaja časopisni 
zavod Ptujski tednik. Ptuj, Heroja Lacka 2. Lreju.ie uredniški 
odbor: Anton Bauman (glavni m odgovorni urednik). Bogo Hnie-
lina. Janko Krapša. Peter Potočnik m inž. Roman Zaver. Izhaja 
vsak petek. Letna naročnina za Jugoslavijo 20 N din, za inozem
stvo 40 N din. Tekoči račun pri SDK Ptu.i št. 524-3-72. Tiska časo
pisno podjetje Mariborski tisk, Maribor. Rokopisov n" vračamo.., 

LUNINE SPREMEMBE LN 
VREMENSKA N.\POVED 

za. čis od 30. decembra 1967 do 
7. januarja 19(>8. 

Mlaj bo v nedeljo, 31. decem
bra, ob 4.S8. Napoved: v zaiet-
ku tedna bo sneg in vetrovno. 
V sredini tedna bo mrzlo. Okrog 
7. januarja bo nastopilo južno 
vreme. 

A l o j z Cestnik 

POJASNILO 
Opirajoč se na dodocila 34. čle

na zakona o tisku m o drugih ob
likah informacij (Uradni Ust SFIU 
št. 45-586 60) pojasnjujemo k član
ku »»Z občnega zbora ObSS Slo
venska Bistrica — Konferenca 
samoupravljavcev — prihodnje le
to-«. Objavljenem v 49. številki 
Tednika — glasila Socialistične 
zveze delovnega ljudstva dne 15. 
decembra 1967 naslednje: Alojz 
Kores, sekretar O K Z K Slovenska 
Bistrica je v svoji razpravi (na 3. 
strani) med drugim povedal, da 
bo občina morala svojo inšpekcij
sko službo očistiti iiišpektorjev, ki 
so sami zasebni obrtniki, ki vseka
kor zapadajo v popuščanje glede 
drugih obrtnih dejavnosti. 

Trditev ni povsem' utemeljena 
in resnična, kajti iz evidence od
delka za gospodarstvo v upravi 
skupščine občine Slovenska Bistri
ca se lahko ugotovi, da se je ba-
vil z opr.Hvljanjem obrtnih stori
tev kot postranskim poklicem sa
mo en občinski in.špektor in to s 
cvetličarstvom in izdelovanjem 
umetnega cvetja. Po objavljeni 
razpravi sekretarja OKZK Slo
venska Bi.etrica tovariša Alojza 
Koresa v Tedniku, je ta občinski 
inšpektor opravljanje obrtnih sto
ritev kot postranski poklic odjavil. 

Oddelek za gospodarstvo 
pri skupščini obč'ine 

Slovenska Bistrica 

Kmetje koljejo vedno več 
prašičev 

P o podatkih o odkupu surovih 
svinjskih kož je sklepati, da 
kmetje v ptujski občini koljejo 
vedno več prašičev doma. V l e 
tošnjih devetih mesecih je bila 
s količino 135 ton presežena pro
daja kož v lanakem letu. 

V statističnih podatkih o ž iv i 
noreji je zaslediti močno pove
čano prodajo prašičev v obeh 
sektorjih lastništva. Prodajajo 
predvsem lažje mesnate prašiče. 
Povprečna teža prodanih praši
čev je v primerjavi z lanskim 
lotom zmanjšana pri družbenem 
sektorju od 102 na 98 kilogra
mov, v zasebnem sektorju pa od 
141 na 106 kilogramov. 

Povpraševanje po 
konjskem mesu 

N o v e možnosti se odpirajo v 
reji konj za zakol. Konjsko me
so je na zunanjem trgu izredno 
iskano. Tudi pogoji za izvoz so 
ugodnejši kot za druge kmeti j 
ske pridelke. 

GASILCI V BOROVCIH SO 
DOBILI AVTOMOBIL 

v soboto, 23. decembra, so doživeli 
gasilci v Borovcih pri Ptuju enega 
najlepših trenutkov. Dobili so ga
silski avtomobil. 

.Avtomobil je prostovol.jnemii ga
silskemu društvu Borovci v imenu 
občinske gasilske zveze in sklada 
za požarno varnost predal Konrad 
•l.ihorič z željami, da bi bil vedno 
pripravljen, da z njim priskočijo 
na pomoč v nesreči ter da bi ga bilo 
treba Cimmanj uporabljati. Avto
mobil jc v imenu presrečnih borov-
skib gasilcev prevzel njihov požr
tvovalni predsednik .\nton Veselic. 
Zahvalil se je občinski gasilski zve
zi, občinskenui skladu za požarno 
varnost, prav posebno pa gasilske
mu društvu Ptuj. ki jc ta avtomobil 
dalo na razpolago. 

Po prejemu avtomobila so borov-
ski gasilci pripravili veseli večer 
za predstavnike iz Ptuja in domriče 
gasilec. JK 

T R G O V S K O PODJETJE 

^ovrtnina 
M A R I B O R 
P O S L O V A L N I C A P T U J 

želi vsem svojim odjemalcem ter vsem drugim 
občanom prijetno praznovanje novoletnih praz
nikov ter mnogo sreče in uspehov v novem letu 
1968. 

V novem letu nas še naprej obiskujte, zagotav
ljali vam bomo vedno prvovrstno in svežo ze
lenjavo in sadje. 

NAŠE ZDRAVJE 

Zobna gniloba in nega 
zob 

Pojav zobne gnilobe je tesno 
povezan s civilizacijo. Pred 
srednjo kameno dobo zobna gni
loba ni bila poznana, pojavila se 
je pred nekako 7000 leti, Eskimi 
te bolezni ne poznajo, saj se po
javlja le pri 2 odstotkih prebi
valcev. Živali , ki ž ive v prosti 
naravi, imajo brez izjeme zdra-
\ e zobe. Zobna gniloba se i z j a 
vi, če živijo v ujetništvu. 

Strokovnjaki so mnenja, da je 
za zdravje zob najpomembnejša 
prehrana. Zelo pomembno je 
spoznanje razkrajajočega vpliva 
fermentacije slacikorja, pri če
mer se tvori mlečna kislina. Ce 
zobe čistimo, preprečuje:rio na
stanek mlečne kisline, ki razje
da zobno sklenino. Zobem torej 
predvsem škodujejo ostanki 
sladkorja, ki se pretvarjajo v 

ustih v škodljivo mlečno kislino. 
Pametno je , da pojemo po sla
ščicah jabolko, kajti kisline tega 
sadeža odstranijo z zob vse 
ostanke sladkorja. Vsekakor pa 
na redno čiščenje zob zjutraj in 
zvečer ne smemo pozabiti. Zobe 
čistimo s krtačko navpično, Drg-
nen.je zob v vodoravni smeri 
utegne celo škodovati sklenina-
stemu ovoju zoba. 

Zelo zanimive so študije znan
stvenikov o varovalnem učinku 
fluora. Ugotovil i so, da ljudje v 
neki pokrajini Texasa, kjer v.se-
buje voda nekaj miligramov flu
ora na kubični meter, zobne 
gnilobe skoraj ne poznajo. Kaže 
pa, da je fluor učinkovit samo, 
če' ga uživa člos-ek v otroških 
letih. Odraslim fluorizacija ne 
pomaga. 

Zaenkrat smo še precej ne
močni v boju proti preprečitvi 
zobne gnilobe. Moramo se zave
dati, da je stalna kontrola zob 
več vredna od slehernega zdrav
ljenja. 

V ptujskih gradbenih 
podjetjih In v projektiv

nem biroju ugodni fi
nančni rezultati 

v gradbenem podjetju Drava 
in gradbenem podjetju Gradnje 
bo planirani celotni dohodek po 
oceni dosežkom' v devetih me
secih in spričo ugodne jeseni 
,:>resežen. 

Obe gradbeni podjetji sta v 
pretežni meri ajigažirani pri 
adaptacijah, rekonstrukcijah in 
raznih vzdrževalnih delih. 

Ostanek dohodka za sklade 
gradbeni podjetji močno pove
čujeta zaradi gradnje stano
vanjskih blokov za trg. 

Tudi projektivni biro dosega 
ugodne poslovne uspehe. Naro
čila za svoje storitve ima za
gotovljene delno že za prihod
nje leto. 

Delovna organizacija močno 
povečuje svo" poslovni sklad, 
saj v pretežni meri kreditira 
stroške izdelave do potrditve 
projekta, kar traja po tri in več 
mesecev. 

Med porabljenimi sredstvi 
so najmočneje povečani stroški 
najemnin in zakupnin pri pro
jektivnem biroju, pri gradbenih 
tx>djetjih pa stroški za porab
ljeni material zaradi povišanja 
cen cementa iz uvoza in opeke 
ter raznih drugih stroškov. 

Prodaja goveje ž iv ine 
padla za polovico 

Prodaja goveda dosega lan
skoletno prodano količino le z 
49 odstotki. Zastoj prodaje go
vejega mesa se odraža zaradi 
zaščitnih carin, ki so jih uvedle 
nekatere države. Z R 
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sična postrežba. K o bo tudi 
okolje trgovine urejeno in ko 
bo porušena sedanja trgovina, 
bo tudi ta del predmestja ure
jen. 

V prihodnjem letu bo treb.i 
zadovoljiti potrebe na Turnišču, 
ki so iz dneva v dan večje. V 
prihodnjem letu bodo zgradili 
trgovino, ki bo trikrat večja od 
sedanje. 

V bližnji prihodnosti bodo 
priskrbeli primernejše oskrbo
vanje prebivalcem v Budini, 
.Juršincih in drugih krajih, kjer 
bo potrebno. Da bi omogočili 
lažji in hitrejši razvoj ix)djetja, 
širjenje sortimenta in povečanje 
zalog, skrbijo za povečanje last
nih obratnih sredstev. 

VePiko sredstev za 
gradnjo stanovanj 

Desetine milijonov jc kolektiv 
vložil v gradnjo stanovanj, v 
zadnjem času pa v gradnjo sta
novanjskih hiš za svoje člane. 

Rekreacija 
Kolekt iv gre vsako leto vsaj 

enkrat na izlet v turistične ali 
gospodarsko zanimive kraje. 

V Biogradu na morju imajo 
hišico z enajstimi ležišči, ki .je 
v }X)lotnih mesecih zasedena. V 
njej letujejo člani kolektiva iz
menično. V bodoče nameravajo 
hišico prestaviti v drug kraj. 

Težave bo treba odpraviti 
Podjetju primanjkujejo upra

vni prostori. T e bodo v krat
kem premestili. V prostorih, 
kjer je sedaj uprava, pa bodo 
odprli novo trgovino, ki ho za 
Ptuj pridobitev. 

Vsa leta poslovanja so vložili 
vel iko denarja in prostovoljne
ga dela v obnovo zastarelih tr
govin in skladišč. Od lastnikov 
pa niso prejeli nobene odškod
nine ali priznanja. Člani kolek
tiva ugotavljajo, da je nelogič
no dejstvo, da s trgovskimi l o 
kali âe danes razpolagajo dru
gi, ki od njih pridobivajo na 
lahek način nezasluženi doho
dek. Prav bi bilo. da se to vpra
šanje čimprej reši in da se l o 
kali predajo v upravljanje ko-
ristnjkom. Ti bodo. kot so to 
žo dokazali, še bolje in ore-
udarnoje z njimi gospodarili. 

Podjetju primanikujejo obrat
na sredstva. Kl jub racionalne
mu izkoriščanju lastnih obrat
nih sredstev in kratkoročnih 
kreditov se v podjetju opaža 
pomanjkanje kapitala. V naj
krajšem času bo treba posvetili 
v-so pozornost odkrivanju novih 
m.ožnosti financiranja obvezno
sti podjetja. 

Letos uaoden finančni 
rezultat 

Zaradi marljivea;^ dela in : 
pega obiska v trgovinah so l i-
nančni pokazovalci prometa 
med letom močno porasli. P r o 
duktivnost se je večala Temu 
primerno sr večali tudi oseb
ni dohodki. 

Rodile so: .Ana Zoreč, Placar 56 — 
tickiico; \ c /a Truniv, Zamušani 15 — 
.iane/a; .Marija Kline, Duorava — Stan
ka; Pa\!a Kodrič, Nadole 6 — Alenko; 
Ana Zobič, Lovrenc na Dravskem po
lju 66 — Albinco; .Marta Vuzem, Sir-
janci 30 — Janc/a; Milena Marke/, 
Mestni vrh 72 — Simono; Ivana Vajcia, 
Bukovci 107 — Branka; Marija Lajh, 
Dorna\a — dečka; Cecilija Emer.šič, 
(najcnščak 94 — Tatjano; Ne/ka Mau-
čič, ZakI ,S6 — dečka; Eliza Cep, Cer-
mozisčc 85 — Ivana; Alojzija Kočcvar, 
Obrcž 80 — .Marjanco; Ivanka Fukia-
\ec, .Mihalo\ci 28 — dečka; Terezija 
No\oscicc, Zavrč 3 — Andrejo; Anica 
Vidovič, Bukovci 148 — deklico; Eliza
beta Cvetko, Dornava 44 — Ludvika; 
Marija Tankovič, \'itan .̂ 3 — Andicjo; 
Kristina Intihar, Dolena 1 — dečka; 
Stanislava .Muršcc, Sobciinci 36 — de

klico; Katarina Mlakar. Zg. Hajdina 21 
— deklico; Katarina Skrinjar, Libanja 
10 — dečka. 

Poroke: Ivan Roškar, Rogoznica 11 a, 
in Jo/cla Kajnih, Rogoznica 11 a; Sta
nislav Vidovič, Ob železnici 3, in Ljud
mila Kuinrej, Lom 28; Srečko Grabncr, 
Gregorčičev drevored 9, in Ida Krain-
borger, Trubarjeva 8 a; Anton Obran, 
Spolenjakova n. h,, in Rozalija Spes, Ma
ribor; Jožef Verdenik, Radvanjska 15, 
Maribor in Barbara Nahberger, Cereč-
ja vas 9. 

Umrli so: Marija Zuran, Korenjak 
27, Zavrč, roj. 1893, umrla 18, 12. 1967; 
Franc Cvelko, Kicar 29, roj, 1945, umrl 
22, 12, 1967; Ana Zaj.šck, Oh Dravi 6, 
roj, 1892, umrla 22. 12 1967; Marija 
Šalamun, Sveča 44. roj. 1897, umrla 2?. 
12 1967; Ne/a Kamenšak, Nadole 22, 
Zetale, roj. 1909, umrla 26, 12. 1967. 

MALI OGLASI 
Z . \ \ 'CC l.ET dam v najem nad 

2 ha obdelovalne zemlje v centiu 
Ptuja, Ugodna priložnost. Naslov 
v upravi. 

V C E N T R U PTUJ .A ugodno prodam 
2500 m- zemlje. Naslov v upravi. 

;'2. DECEMBR.A je bila na poti od 
Rogoznice do Ptuja zgubljena mo
ška rokavica rjave barve Najdi-
tel.ia prosim, naj jo odda v upra
vi Tednika. 

6 HEKT.AROV P O S E S T V . \ in hišo 
z gospodarskim poslopjem prodam. 
Pulko, Gomilce 22. De,,ternik. 

ISCEM MANJŠI PR.AZEN L O K A L 
v centru Ptuia. Jože Ogrizek, Ru-
perče 1, p. Pernica pri Mariboru, 

KOVINOSTRUG.ARJ A, ELEKTRO-
V . \ R I L ( A. K O V A Č A IN KLJU-
C.AVNIC.VRJ.A spre.imem takoj. 
Krabonja. Puij . RogaSka 1. 
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